
بی تفاوتی صنایع بزرگ استان نسبت 
به مسئولیت های اجتماعی 
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آب؛ درخواست مهم نمایندگان 
 استان از  رئیس جمهور
با توجه به سفر قریب الوقوع رئیس جمهور به استان کرمان، 
بخش مهم درخواست های نمایندگان مردم این استان در 

مجلس، بحران آب و حل این مسئله است. حجه الاسلام حسین جلالی نماینده مردم 
رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی در این نشست عنوان کرد: بسیاری از قوانین 
کشور عمومیت دارند اما ممکن است در شمال جواب دهد و جنوب جواب ندهد 
بنابراین برخی اختیارات باید به استاندار تفویض شود تا در استان بتوان تصمیم گرفت.

معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری رفسنجان   از 
آغاز فعالیت پایگاه های تابستانی در ۲۰ محله  شهر 

رفسنجان توسط شهرداری رفسنجان از اواخر تیرماه خبر داد.
حســین رمضانی با بیان این خبر گفت: با توجه به آغاز فصل تابســتان و 
تعطیلی مدارس، طرح پایگاه های تابستانه در ۲۰ محله شهر رفسنجان از 
اواخر تیرماه آغاز شده و پیش بینی می شود دانش آموزان زیادی از خدمات 

آموزشی، فرهنگی، تربیتی و تفریحی این پایگاه ها بهره مند شوند.

محمد مهدی فداکار استاندار کرمان در نشست کمیسیون 
مدیریت اجرایی ایمنی حمل و نقل استان گفت: معادن و 

کارخانجات بزرگ و توانمند استان موظف به ایمن سازی محورهای محل تردد نیروها 
و پرسنل خود می شوند.  

 استاندار کرمان در نشست کمیسیون ایمنی راه های استان:

معادن و کارخانجات بزرگ 
استان موظف به ایمن سازی 

 جاده ها می شوند

فعالیت پایگاه های 
تابستانی در محلات به همت 

 شهرداری رفسنجان
صفحه 4 را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید

ادامه مطلب رادر 
صفحه 2 بخوانید
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مخرب تر از زلزله در جهان 
که هنوز احساس نکرده ایم!

محمد درویش

پنجشنبه  گذشته - ۳۰ ژوئن برابر با ۹ 
تیر ۱۴۰۱ - دادگاه عالی ایالات متحده 
آمریکا با ســه رأی در برابر شش رأی 
تصمیم گرفت تا توانایی آژانس حفاظت از 
محیط زیست را در تنظیم قوانین انتشار 

کربن محدود کند.
رخدادی بسیار ناامیدکننده برای آنهایی 
که هنوز به فرجام توافق برای مهار خطر 
جهان گرمایی در گلاســکو امیدوارند. 
رای دادگاه آشــکارا به نفــع صاحبان 
نیروگاه های حرارتــی و کمپانی های 
مصرف کننده سوخت فسیلی در سراسر 
آمریکا است و به توان دولت دموکرات در 
مهار وخامت فاجعه اقلیمی افسار می زند.
بنا به تصمیم دادگاه، آژانس حفاظت از 
محیط زیست این صلاحیت و اختیار 
را ندارد تا محدودیت هایی برای انتشار 
کربن اعمال کند که می تواند به تغییر در 
مسیر منابع انرژی پاک منجر شود. رأی 
دادگاه به این معناست که به جای آژانس 
محیط زیست و کارکنان و متخصصان 
آن، مجلس نمایندگان بــرای این امر 

ضروری تصمیم خواهند گرفت.
شمار زیادی از گروه های فعال در زمینه 
تجارت سوخت فسیلی در ارتباط با این 
تصمیم دادگاه عالی بــه مدت زیادی 
فعالیت داشته اند. اما شاید هیچکس به 
اندازه تاجر و کارآفرین امریکایی، چارلز 
کوک، در اخذ این رای تاریخی و ویرانگر 
موثر نبوده اســت؛ میلیاردری طرفدار 
حزب جمهوریخواه که سالهاســت با 
صبر و حوصله و سرمایه گذاری فراوان از 
جمله در شبکه چشمگیری از گروه های 
سیاســی و لابی گران و اندیشکده ها، 
فعالیت در زمینه تغییرات اقلیمی را خفه 

کرده است.

دیدار مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب  استان کرمان با امام جمعه  

به گزارش روابط عمومی شرکت آبفا استان کرمان، 
به مناسبت هفته صرفه جویی در مصرف آب 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمان  به 
اتفاق معاونین و جمعی از مدیران با  نماینده ولی 
فقیه در استان و امام جمعه کرمان دیدار و گزارشی 
از فعالیتها و اقدامات صورت گرفته در حوزه آب و 

فاضلاب ارائه کرد.
در ابتدای این دیدار حجت الاسلام علیدادی 
سلیمانی در این دیدار با اشاره به اهمیت موضوع 
آب گفت: اولویت نخست استان مسئله آب است و از 

بین مصارف مورد نیاز آب اعم از کشاورزی، صنعت 
و آشامیدنی باز مسئله آب شرب اولویت اصلی است.

وی افزود: در مورد آب باید به دو موضوع توجه کرد 
اول بحث مصرف بهینه و صرفه جوئی در مصرف و 
پرهیز از اسراف است که مردم باید رعایت کنند و 
دیگر بحث مدیریتی است که مربوط به دولت است 

که باید موانع توزیع آب را رفع کند.
در ادامه مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان با 
اشاره به این مطلب که ۴۱ درصد جمعیت تحت 
پوشش آب در بخش روستائی و 5۹ درصد در 
بخش شهری قراردارند،افزود:  قرارگاه امام حسن 
مجتبی)ع( با محوریت محرومیت زدایی اقدامات 
موثری در بخش آب روستایی انجام داده و در بخش 
آبرسانی به روستاهای فاقد آب نیز تعداد زیادی از 
روستاها تحت پوشش طرح قرارگاه امام حسن)ع( 

قرار گرفته اند.
وی در زمینه وضعیت آب شرب شهر کرمان گفت:  
در حال حاضر ۲ هزار و 5۰ متر مکعب آب در شهر 
کرمان تولید و در شبکه توزیع می شود اگرچه که 
کمبود آب وجود دارد اما  توانسته ایم مشکلات را 

مدیریت کنیم و نسبت به سال گذشته تا کنون 
تنش آبی کمتری داشته ایم .

عبدیان در ادامه  ازانشعابات غیر مجاز و حاشیه 
نشینی  به عنوان یکی از  مشکلات حوزه آب یاد 
کرد و افزود: مصرف در این موارد اغلب  بسیار بالاتر 
از سایر مشترکین است و ما امیدواریم برای حل 
این مشکل از سوی دستگاه های مربوطه به صورت 

جدی چاره اندیشی شود.
مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان در رابطه با 
اجرای شبکه فاضلاب در شهر کرمان نیر گفت: طرح 
فاضلاب در شهر کرمان پیشرفت های خوبی داشته 
و اجرای این طرح مواهب بسیاری خواهد داشت .  
از شهروندان تقاضا داریم در اجرای این طرح با ما 
همراهی و صبوری کنند تا شهر کرمان هم از مزایا و 

مواهب اجرای این طرح برخوردار شود.
عبدیان در پایان سخنان خود به مسئله خشکسالی 
و کاهش بارندگی اشاره کرد و افزود: این عوامل در 
بخش های تولید و مصرف آب اثر مستقیم داشته و 
توصیه مدیریت مصرف آب را از تریبون نمازجمعه 

خواستار شد.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

استان شدن جنوب کرمان 
 راه  درازی دارد

 اعظمی نماینده جیرفت و عنبرآباد: 

2

2

دستگاه سنجش آلایندگی، دستگاه سنجش آلایندگی، 
 ضرورت جیرفت ضرورت جیرفت

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه   تیــر   ۱6 پنجشــنبه        ۱۲68 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

آگهی فراخوان شماره 12-1401/پ 
اداره كل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس استان كرمان در اجراي آيين نامه اجرايي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات در نظر دارد اجرای پروژه  به شرح ذیل را از طریق مناقصه 

عمومی فشرده یک مرحله ای، به پیمانکاران متقاضی دارای گواهینامه معتبر واگذار نمايد. لذا از واجدین شرایط دعوت مي شود به سامانه ستاد ایران جهت دریافت اسناد و شرکت در مناقصه 
مراجعه نمایند. حضور شرکت هایی که سهامداران آن دارای سهام یا عضو هیات مدیره مشترک با شرکت های دیگر می باشند ممنوع است.

تمامی ردیف ها ارزیابی کیفی  می باشد. # امور قراردادها #

"امور قرار دادها"

مبالغ – میلیون ریال و  مابقی اعتبارات سال های آینده

شماره طرحاعتبارمصوب سال مالی 1400برآورد اولیهپروژهردیف
مبلغ ضمانت نامه فرایند 

ارجاع کار

19.46618010240021.600 اعتبار مصوب موافقتنامه )نقد(31.110تکمیل استخر سرپوشیده زرند1

9.0001801027002900 میلیون ریال اعتبار مصوب طبق موافقتنامه )اسناد(17.517اجرای تاسیسات خوابگاه بهسود بافت2

10.0001801024/1121.000 میلیون ریال اعتبار مصوب طبق موافقتنامه )نقد(19.205تکمیل سالن ورزشی رابر3

4
تعمیرات اداره کل نوسازی مدارس 

استان کرمان
3081.000ر24.0001002074 میلیون ریال اعتبار مصوب طبق موافقتنامه )نقد(15.682

1010101.150در حد برآورد اعتبار نقدی22.739تکمیل مدرسه حافظ دهنو منوجان5

3.6621801027006750 میلیون ریال اعتبار مصوب )اسناد(14.190تکمیل مدرسه نواب صفوی لنگر ماهان6

4.2701801027006500 میلیون ریال اعتبار )اسناد(9.666تکمیل مدرسه خیری لنگر ماهان7

11250101010910 میلیون ریال نقدی18.186تکمیل مدرسه شهید اندرزگو زرند8

  شناسه اگهی: 1346855
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   آگهي مزایده عمومي
ســازمان مدیریــت و مهندســی شــبکه حمــل و نقــل  شــهرداری کرمــان در نظــر دارد نســبت بــه اجــاره پارکینــگ هــای خــود بــه شــرح جــدول ذیــل بــه مــدت 1ســال بــا 

شــرایط ذکــر شــده در اســناد مزایــده از طريــق برگــزاری مزایــده عمومــی از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســتاد( اقــدام نمایــد. لــذا کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی 
مــی تواننــد جهــت خريــد اســناد مزایــده  از مــورخ 1401/04/16 لغایــت 1401/04/26 و جهــت تســليم پيشــنهادات تــا مــورخ -1401/05/06 از طریــق ســامانه www.setadiran.ir  اقــدام  
نماينــد.  بازگشــايي پاکتهــا مــورخ  1401/05/08  انجــام  مــی شــود . ســاير اطلاعــات و جزئيــات در اســناد مزایــده و اطلاعــات تکمیلــی آگهــی در ســایت شــهرداری kermancity.ir  منــدرج 

گردیــده اســت.
متقاضیــان شــرکت در مزایــده در صــورت عــدم عضویــت در ســامانه، نســبت بــه ثبــت نــام و دریافــت گواهــی امضــای الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیه صاحبــان امضــای مجاز 

و مهــر ســازمانی، اقــدام لازم را بــه عمــل آورنــد.

شناسه آگهی:1347788 مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمان

مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کارشماره طرحاعتبارمصوب سال مالی 1400مساحت آدرس پارکینگردیف

1
پارکینگ شماره 1 بوستان مادر

)بزرگراه امام رضا  )ع( ضلع جنوب شرقی بوستان مادر (
4092/2360/000/000720.000.00036.000.000

2
پارکینگ شماره 2 بوستان مادر

)خیابان شفا انتهای بلوار پرستار ضلع شمال غربی بوستان مادر (
350955/000/000660.000.00033.000.000

44436/000/000432.000.00022.000.000خیابان شریعتی -کوچه 328

4
خیابان دکتر شریعتی –

روبروی شمال و جنوبی) کوچه سردار( پارکینگ جر
175066/000/000792.000.00040.000.000

82045/000/000540.000.00027.000.000میدان شهداء خیابان میرزا رضای کرمانی5

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصات عمومی
آگهی شماره : 108/ب/4- 1401 م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل : موضوع : انجام کلیه خدمات راهبری، بهره برداری، تعمیر و نگهداری ترمیم و بازسازی تاسیسات آب و رفع 
اتفاقات شهرستان بردسیر را با برآورد  38.639.166.969 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 1.932.000.000 ریال به شماره فراخوان : 20010059630000159 سامانه ستاد.

از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت معتبر در رشته 
آب یا تاسیسات با حداقل رتبه 5 از ساجات یا مجوز )معتبر( در رشته بهره برداری از تاسیسات آب و خطوط انتقال و مخازن آب از آب و فاضلاب کشور و همچنین صلاحیت ایمنی )معتبر( 

صادره از اداره کار و رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود.

کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران 
و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 
قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت 
در مناقصه محقق سازند. مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به 

آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.
تاریخ انتشار مناقصه: روز پنج شنبه تاریخ 1401.04.16 

مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد تا ساعت 19:00 روز یکشنبه تاریخ 1401.04.26
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : تا ساعت 19 روز پنج شنبه تاریخ 1401.05.06

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت تا ساعت 12:00 
روز پنج شنبه مورخ 1401.05.06 

زمان برگزاری مناقصه: ساعت 09:15 صبح روز شنبه تاریخ  1401.05.08
اسناد  خصوص  در  بیشتر  اطلاعات  دریافت  جهت  مناقصه گزار  دستگاه  تماس  اطلاعات 
استان  بهمن شرکت آب و فاضلاب  بلوار 22  الف:  آدرس: کرمان  پاکت  ارائه  و  مناقصه 

کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 
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آب ارمغان آبادانی است ، آبادانی را بیشتر کنیم

ل 
ت او

نوب

حوزه  به  وزیر صمت  سفر  در  بردسیر  و  سیرجان  نماینده 
نتخابیه اش از مصوبه دولت برای تشکیل استانی با محوریت  ا
له اعظمی نماینده  هفت شهرستان جنوبی خبر داد. ذبیح ا

بتدای شروع به کارش در مجلس  جیرفت و عنبرآباد که از ا
پیگیر مستقل شدن جنوب کرمان با ارائه طرحی به همین نام 
و با بیش از ۴۰ امضای نمایندگان بوده، در این باره می گوید: 

آقای حسن پور حتما نیت خیر داشته از اعلام خبر مصوبه دولت 
برای تشکیل استان »سبزواران« اما بر اساس مصالح کشور 
 و استان قرار نبود این موضوع تا نهایی شدن مطرح شود.

زاهدی نماینده مردم کرمان در مجلس گفت: 
صنایع بزرگ استان کرمان سالانه بیش از ۱۰۰ 
هزار میلیارد تومان سود خالص از استان کسب 

می کنند، اما به رسالت اجتماعی خود عمل 
نمی کنند. محمدمهدی زاهدی در نشست 
مجمع نمایندگان استان کرمان اظهار  داشت: 

امیدوارم بتوانیم رسالت اجتماعی خود را در 
بحث ولایت و ولایت مداری محکم و استوار 

دنبال کنیم.
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اعظمی نماینده جیرفت و عنبرآباد: 
استان شدن جنوب کرمان 

راه  درازی دارد
نماینده سیرجان و بردسیر در سفر وزیر صمت به حوزه انتخابیه اش از مصوبه 

دولت برای تشکیل استانی با محوریت هفت شهرستان جنوبی خبر داد.
ذبیح اله اعظمی نماینده جیرفت و عنبرآباد که از ابتدای شروع به کارش 
در مجلس پیگیر مستقل شدن جنوب کرمان با ارائه طرحی به همین نام 
و با بیش از ۴۰ امضای نمایندگان بوده، در این باره می گوید: آقای حسن پور 
حتما نیت خیر داشــته از اعلام خبر مصوبه دولت برای تشکیل استان 
»سبزواران« اما بر اساس مصالح کشــور و استان قرار نبود این موضوع تا 

نهایی شدن مطرح شود.
اعظمی گفت: استان شدن هنوز راه درازی دارد و بایستی در ادامه مصوبه 
مجلس هم گرفته شود و امیدوارم نمایندگان محترم در حوزه های انتخابیه 
مختلف استان با تمرکز بر روی مزیت های حوزه انتخابیه خود از ایجاد تنش 

در استان جلوگیری کنند.
نماینده مردم شهرستان های جیرفت و عنبرآباد افزود: قراردادن مردم 
شهرستان های همجوار روبروی هم، همان بذر نفاقی است که شبانه روز 

توسط بدخواهان خارج نشین کاشته می شود.
او اضافه کرد: نمایندگانی که خود را مقرب تر به دولت می دانند در عمل هم 
بایستی فضا را برای اجرای سیاست های دولت فراهم کنند و همراهی با 
دولت فقط تکرار عبارت هایی همچون »دولت عدالت محور«، »انقلابی« 

و » خدمت گذار« نیست.
اعظمی ادامه داد: خوشبختانه فضای خوبی در مجمع نمایندگان استان 
وجود دارد و در کنار سایر نمایندگان به دور از سیاسی کاری سعی کرده ام 
همواره مدافع مردم حوزه انتخابیه ام بوده و صدای آنها در مجلس باشم. 
در این خصوص دولت آیت الله رئیسی هر وقت صلاح بداند در خصوص 
محرومیت زدایی و استقلال جنوب اقدام خواهد کرد و نباید عجله نمود و 

استان را دچار تنش کرد.

آب؛ درخواست مهم نمایندگان 
استان از رئیس جمهور

با توجه به سفر قریب الوقوع رئیس جمهور به استان کرمان، بخش مهم 
درخواست های نمایندگان مردم این استان در مجلس، بحران آب و حل 
این مسئله است. حجه الاسلام حسین جلالی نماینده مردم رفسنجان و 
انار در مجلس شورای اسلامی در این نشست عنوان کرد: بسیاری از قوانین 
کشور عمومیت دارند اما ممکن است در شمال جواب دهد و جنوب جواب 
ندهد بنابراین برخی اختیارات باید به استاندار تفویض شود تا در استان 

بتوان تصمیم گرفت.
او در خصوص بحران بی آبی تصریح کرد: باید دید باقی استان ها برای این 
بحران چه تصمیمی گرفته اند؛ الان موضوع بازار آب مطرح است و باید 

مشخص کرد چه کسی به این موضوع ورود کرده و مسئله را حل کند.
جلالی ادامه داد: برخی قوانین هم وضع شده اما عمل نمی شود و باید دید 

بانک ها چرا از قوانین نظام پیروی نمی کنند.
او در رابطه با برنامه راهبردی فرهنگی اســتان اضافه کــرد: برنامه ها و 
همایش هایی که در حال حاضر گذاشته می شود ما را از نقطه تکامل دور 
می کند بهتر است قرارگاه فرهنگی در این خصوص تشکیل شود تا درباره 

سلامت جامعه تصمیم جدی گرفته شود.
حجه الاسلام موسی غضنفرآبادی، رئیس مجمع نمایندگان استان کرمان، 
در خصوص برنامه سفر ریاست جمهوری به استان کرمان ابراز کرد: در رابطه 
با موضوع بحران آب به دلیل فراگیری در بسیاری از شهرستان ها باید فکر 
جدی شود. او افزود: برخی جاده ها و بیمارستان های استان نیز نیاز به اعتبار 

زیادی برای تکمیل ندارند و باید مورد توجه قرار گیرند.
او با اشاره به بحث فرهنگی اضافه کرد: در حال حاضر بسیجی، چادری و 
انقلابی بایکوت شده اند و امر به معروف و نهی از منکر بسیار سخت شده 

و حامی ندارد.
غضنفرآبادی در رابطه با ساماندهی اتباع بیگانه گفت: برای بحث افاغنه باید 

با یک چارچوب اساسی تصمیم گرفت.
او با اشاره به مشکلات حوزه انتخابیه خود افزود: مردم در حال حاضر واقعا 
در سختی هستند؛ مشکلات کارمندان و بازنشستگان بسیار زیاد شده 
است و در ایجاد زیرساخت ها برای کمک به وضعیت معیشتی مردم باید 

تسریع شود.

باغـداران برخـی مناطـق شهرسـتان بافـت از 
بـروز آفتـی در باغ هـای خـود خبـر دادنـد و 
درخواسـت کمک از سـوی مسـئولان کردند.

اهالـی برخـی روسـتاهای شهرسـتان بافت در 
جنوب غربـی مرکز اسـتان کرمان گفتنـد کـه 
درختان بـادام این مناطق دچارخسـارت های 
زیادی شـده بـه طـوری کـه حاصل دسـترنج 

یک سـال آنـان از بیـن رفته اسـت.
جهـاد  مسـئولان  بـا  بررسـی،  از  پـس 
کشـاورزی تمـاس گرفتـه شـد کـه آنـان پس 
از کسـب اطلاع، موضوع را در دسـتور بررسـی 
قرار دادنـد و تیـم کارشناسـی به محـل مدنظر 

اعزام کردنـد.
سابقه داشته یا نداشته؟

نکتـه قابـل تامـل اینکـه سـاکنان بومـی در 
شهرسـتان بافـت حداقـل در چنـد نقطـه این 
شهرسـتان مدعی هسـتند کـه در سـال های 
اخیـر شـاهد چنیـن آفتـی نبوده انـد کـه 
بخواهنـد تمهیداتـی از قبـل بیاندیشـند 
و مدیـران جهـاد نیـز بـه آنـان هشـدار یـا 
نداده انـد؛  زمینـه  ایـن  در  توصیه هایـی 
حـال آنکـه مدیـران جهاد کشـاورزی اسـتان 
می گوینـد ایـن نـوع آفـت در سـطح اسـتان 

تازگـی نـدارد.
جسـت و جـوی اینترنتـی در سـایت سـازمان 
جهـاد کشـاورزی اسـتان نشـان می دهـد که 
طی چندسـال پیش خبـری با موضـوع همین 
آفـت به طـور کلـی در سـطح اسـتان منتشـر 
شـده اسـت ولی اهالی بافت می گوینـد در این 
منطقه تاکنون شـاهد چنیـن آفتـی نبوده اند.

مـردم حداقـل ۲ منطقـه، یکـی در محـدوده 
روسـتاهای بین این شهرسـتان با شهرسـتان 
ارُزوئیـه و نیـز اهالـی مناطـق بزِِنجـان تاکیـد 
دارنـد کـه تاکنـون شـاهد چنیـن آفتـی 
نبوده انـد و حتـی ریش سـفیدان سـاکن در 
ایـن مناطق نیـز می  گوینـد چنین آفتـی را به 

یـاد نمی آورنـد.
در شورای پدافند 

هم چیزی گزارش نشد
این درحالی اسـت که معاون سیاسـی، امنیتی 
و اجتماعـی فرمانـدار بافت نیـز در ایـن زمینه 
اظهار داشـت: گزارشـی از پدیـده آفت زنبـور 

مغزخوا ر بـادام در باغـات بافـت نداشـته ایم و 
حتـی جهاد کشـاورزی در گزارش هـای خـود 
در نشست شـورای پدافند غیرعامل نیز چنین 

آفتـی را اعلام نکرده اسـت.
مجتبـی افشـار بـا اشـاره بـه نقـش تاثیرگذار 
کشـاورزی بر معیشـت مردم شهرسـتان بافت 
گفـت: فرمانـداری بافـت فراینـد شـیوع ایـن 
آفـت را در باغـات بـادام شهرسـتان بررسـی 
خواهد کـرد و در صـورت لزوم اقدامـات لازم به 

عمـل می آیـد.
تماس خبرنـگار ایرنا بـا مدیر جهاد کشـاورزی 
بافـت در همان ابتـدا به ایـن جمله منتج شـد 
که او گفت: کارشناسـان تحقیقات کشـاورزی 
بـه منطقـه اعـزام شـده اند تـا موضـوع را 
بررسـی کنند و بعد از اعـلام نتایـج در روزهای 
آینـده می توانیـم مشـخص کنیـم شـاهد چه 
وضعیتی هسـتیم. بعـد از گذشـت چنـد روز، 
خبرنـگار ایرنـا منتظـر ماند تـا نتایج بررسـی 
تیم کارشناسـی نیز اعلام شـود؛ در این زمینه 
مسـئولان متولـی گزارشـی ارائـه کردنـد و 
مشخص شـد که دسـتکم ۷۰۰ هکتار از باغ ها 

درگیـر ایـن آفـت شـده اند.
رییـس اداره ترویـج تولیـدات گیاهـی جهـاد 
کشـاورزی شهرسـتان بافت در ایـن زمینـه 
توضیـح داد: بیشـترین آلودگـی آفـت زنبـور 
مغزخوار بـادام از مناطق خَبْر، دشـتاب و حومه 
شهرسـتان بافت آلودگـی گزارش شده اسـت.
مرتضی پور چنگیـز افزود: امسـال ۷۰۰ هکتار 
از مجموع یـک هـزار و ۴۰۰ هکتار سـطح زیر 
کشـت بادام شهرسـتان بافـت دچـار آلودگی 

آفـت زنبور مغـز خوار بادام شـده اسـت.
او بـا اشـاره بـه ضـرورت برگـزاری دوره هـای 
آموزشـی بـرای کشـاورزان و باغـداران بافتـی 
یادآور شـد: از کارشناسـان مرکـز تحقیقـات 
کشاورزی اسـتان کرمان دعـوت کردیـم که به 
منطقه آمدنـد و از محصولات بادام کشـاورزان 
نمونـه بـرداری و مناطـق آلـوده را بررسـی 

کردنـد.
آفت خصوصی است اعتبار نداریم

گیاهـی  تولیـدات  ترویـج  اداره  رییـس 
 جهاد کشـاورزی بافـت بـا بیـان اینکـه راه 
مبـارزه بـا این آفـت ایـن اسـت کـه بادام های 
آلـوده بایسـتی جمـع آوری و معـدوم شـوند 
تصریح کـرد: بـا توجـه بـه اینکـه زنبـور 
مغزخوار بـادام آفتـی خصوصـی اسـت گمـان 
نمـی کنـم کـه اعتبـار خاصـی بـه ایـن حوزه 

اختصـاص یابد امـا ما فراینـد تشـکیل پرونده 
و ارسـال آن به سازمان جهاد کشاورزی اسـتان 
را انجـام داده ایـم کـه امیـدوارم از ایـن طریق 
دیـده  خسـارت  کشـاورزان  بـه  کمکـی 
صورت گیـرد. او تاکیـد کـرد: کشـاورزان و 
باغداران بـه عنوان رکـن اصلی مبـارزه با آفات 
گیاهـی بایـد پـای کار بیاینـد؛ ایـن درحالـی 
اسـت که مرکز تحقیقات کشـاورزی اسـتفاده 
از مـواد شـیمیایی را در طبیعت بافـت توصیه 
نمی کنـد و توصیه ما این اسـت باغـداران خود 
بـادام هـای آلـوده را جمـع آوری و در منطقـه 

معـدوم کننـد.
باغداران غافلگیر شدند

رییـس شورای اسـلامی روسـتای طرنـگ در 
محـدوده شهرسـتان بافت گفـت: روسـتای 
طرنگ حـدود 5۰ هکتـار انـواع بادام، گـردو و 
انـار دارد کـه نیمـی از کل کشـت ایـن مناطق 
مختص بادام اسـت و حتی روسـتاهای اطراف 

نیـز باغ هـای بـادام بسـیاری دارند.
محمدحسن نوری افزود: متاسـفانه اخیرا آفت 
زنبور مغزخواربادام در این مناطق شـیوع یافته 
که دسـت کم نیمـی از محصـول بادام امسـال 

شهرسـتان بافت را از بین برده اسـت.
او تصریـح کـرد: ایـن پدیـده تاکنـون در 
شهرسـتان بافت نـادر بـوده و افرادی که سـن 
بـالای ۹۰ سـال دارنـد نیـز می گوینـد کـه 
چنیـن پدیـده ای تاکنـون ندیـده انـد. رئیس 
شـورای اسـلامی روسـتای طرنگ گفـت: این 
آفـت زمانی که بـادام کوچـک اسـت، از چغاله 
بادام خـارج می شـود و تخـم ریزی مـی کند؛ 
به نحوی کـه در مناطـق آفـت زده، ماندگاری 
بالایـی دارد و امسـال عـلاوه بر محصـول بادام 
این مناطق، سرشـاخه هـا را هم خشـک کرده 
لـذا کشـاورزان سـال آینـده نیـز محصولـی 

نخواهنـد داشـت.
نـوری افـزود: این آفـت به صـورت کـرم درون 
مغـز بادام رشـد مـی کنـد و بـه نظر می رسـد 
تا چندمـاه مانـدگاری دارد و احتمـال دارد که 

برای سـال بعـد نیـز دارای خطر باشـند. 
او یادآور شـد: ۴۰ روسـتای اطراف شهرسـتان 
بافـت بـا خطـر جـدی آفـت زنبـور مغـز خوار 

بـادام روبه رو هسـتند.
نیازمند حمایت دولت هستیم

رییس شورای اسلامی روسـتای طرنگ گفت: 
کارشناسـان جهاد کشـاورزی اعلام کردند که 
این پدیـده در سـطح اسـتان کرمـان پراکنده 

شـده لذا امیدواریـم پیش از انتشـار ایـن آفت 
عزمی اسـتانی برای مهـار آن ایجاد شـود؛ ما از 
مرکز اسـتان دور هسـتیم لذا توجهات کمتری 

به شهرسـتان بافت می شـود.
مراقبت ها در شهرستان های مجاور

ایمـان کریـم قاسـمی مدیـر جهاد کشـاورزی 
شهرسـتان رابـر گفـت: مشـاهده ایـن آفت در 
باغات بادام شهرسـتان بافـت، تهدیدی جدی 
بـرای باغـات رابر نیـز محسـوب می شـود و به 
طور قطـع اگـر امسـال ایـن آفـت در درختان 
بافـت کنتـرل نشـود، بـه علـت نزدیکـی ۲ 
شهرسـتان، سـال آینده بـه رابـر می رسـدو از 
اکنون بایـد تدابیـری برای مهـار ایـن آفت در 

رابـر بیندیشـیم.
جهاد کشاورزی: نیاز به عزم همگانی 

کشاورزان داریم 
سرپرسـت مدیریـت حفـظ نباتـات سـازمان 
جهـاد کشـاورزی اسـتان کرمـان گفـت: آفت 
زنبـور مغزخواربـادام در زمـان کوچـک بـودن 
محصـول، درون بـادام تخـم ریـزی می کنـد 
و ایـن آفـت در واقـع در پوسـت نـرم چغالـه 
بـادام نفـوذ مـی کنـد و منتظـر می مانـد کـه 
هـوا در فصـل بهـار گـرم شـود و از درون بادام 
خارج شـود تـا فراینـد تخـم ریـزی روی دیگر 
چغالـه بادام هـا را ادامه دهـد. اعظـم ناظمـی 
بهتریـن راهـکار بـرای از بین بـردن ایـن آفت 
را جمـع آوری و سـوزاندن بادام هایدانسـت و 
گفت: خروج به مـرور آفـت از بادام هـای آلوده 
باعث می شـود که سمپاشـی کارایـی چندانی 
نداشته باشـد اما کشـاورزان می توانند تعدادی 
از بادام هـای آلـوده را درون ظرفـی نگهـداری 
کننـد و زمـان خـروج زنبورهـا، باغات خـود را 
سمپاشـی کننـد. ناظمـی بـا تاکیـد بـر اینکه  
بایـد بادام هـای آلـوده را جمـع آوری کننـد و 
بسـوزانند گفـت: سـوزاندن اثربخشـی بسـیار 
بیشـتر از سمپاشـی دارد و در این زمینـه بادام 
هـای آلـوده از روی رنـگ زرد و همچنین باقی 
ماندن آن بر روی درخت مشـخص می شـوند.

اوبا تاکیـد بر اینکـه کشـاورزان نبایـد بگذارند 
کـه رونـد زندگی زنبـور مغزخـوار بـادام کامل 
شـودافزود: این آفـت خصوصی اسـت و دولت 
اعتبـاری صرفا بـرای از بیـن بردم ایـن آفت به 
صـورت اختصاصی نـدارد؛ این آفت در اسـتان 
کرمـان وجـود دارد و از بیـن بـردن آن، عـزم 

همگانـی کشـاورزان را می طلبـد.

نماینــده مردم کرمــان در مجلــس گفت: 
صنایع بزرگ اســتان کرمان ســالانه بیش 
از ۱۰۰ هــزار میلیارد تومان ســود خالص 
از اســتان کســب می کنند، اما به رســالت 

اجتماعی خود عمل نمی کنند.
محمدمهدی زاهــدی نماینده مردم کرمان 
در مجلــس در نشســت مجمع نمایندگان 
استان کرمان اظهار  داشت: امیدوارم بتوانیم 
رســالت اجتماعی خود را در بحث ولایت و 

ولایت مداری محکم و استوار دنبال کنیم.
او با بیان اینکه راهبردهای فرهنگی اســتان 
مشخص نیست و این یک دغدغه مهم است، 
افزود: استان کرمان استان شهید سلیمانی 
و پایتخت مقاومت اســلامی است و زیبنده 
شهر و اســتان کرمان نیست که یک راهبرد 
مشــخص فرهنگی در شــأن کرمان نداشته 

باشد.
ور در مجلــس  ا ینده مردم کرمــان و ر نما
ز  ینکــه ا  شورای اســلامی با اشــاره بــه ا
استاندار،مســئولان و متولیــان فرهنگــی 

استان انتظارات بیشــتر از در حوزه فرهنگی 
وجــود دارد، بیان کــرد: بــا هم افزایی همه 
مســئولان فرهنگی اســتان، کرمــان باید 
به ســمت مدینــه فاضلــه مد نظــر تمدن 
نوین اسلامی برود که از آن بوی حاج قاسم و 

مقاومت استشمام شود.
او با اشــاره به اینکه صنایع اســتان به ویژه 
م  نجــا ا بــه  ســتان  یع بزرگ معدنی ا صنا
رسالت اجتماعی خود در قبال استان آن گونه 
که باید عمل نمی کنند،گفت: اســتان کرمان 
با مشــکلات زیادی در حوزه های مختلف از 
جمله آب، اشتغال، مسکن محرومان، ازدواج 
جوانان و توسعه و پیشــرفت استان مواجه 
است و نمی شود شــرکت های بزرگ معدنی 
ســودهای خالص چند هــزار میلیاردی از 
معادن اســتان کســب کرده و به رســالت 

اجتماعی خود عمل نکنند.
زاهــدی بــا بیان اینکــه انتظــار داریــم 
استاندار کرمان محکم و قاطع پای کار آمده 
و شــرکت های بزرگ اســتان را مکلف کند 

که درصد مشخصی از ســود خالص خود را 
به اســتان اختصاص دهنــد، ادامه داد: این 
شــرکت ها در مجموع ســالانه سود خالص 
۱۰۰ هزار میلیــارد تومانی دارنــد که اگر 
5 تا ۱۰ درصــد آن را به اســتان اختصاص 
دهند اتفاقات بزرگی در اســتان کرمان رقم 
خواهد خورد و ما دیگــر منطقه محروم در 

استان نداریم.
او با اشــاره به اینکه موضوع اتباع بیگانه در 
اســتان کرمان موضوع مهم دیگری اســت 
که ســال ها اســت آن را دنبــال می کنیم، 
گفــت: بحــث اتبــاع بیگانــه در کرمان به 
یک بحران بــزرگ در حوزه هــای مختلف 
تبدیل شده و باید نســبت به حل مشکلات 
استان که مشکلات اساســی هم هستند از 
مرکز مطالبه گری داشته باشــیم و اگر این 
مشــکلات امروز حل نشود اســتان به ویژه 
شهرســتان کرمــان در ســال های آینده با 

مشکلات اساسی مواجه خواهد شد.
در  ور  ا ر کرمــان و  مــردم  ینــده  نما

مجلس شورای اســلامی گفت: بهتر اســت 
قبل از ســفر رئیس جمهور به استان،ایشان 
در جلســه ای با مجمع نمایندگان استان در 
جریان مسائل و مشکلات استان قرار بگیرند.

او با بیان اینکه درخواســت داریم مســائل 
و مشــکلاتی کــه جــزو مصوبــات ســفر 
ریاست جمهوری به کرمان قرار نگرفته و مد 
نظر نمایندگان استان است در جلسه بعدی 
مطرح شــود، گفت: واقعیت این اســت که 
استان کرمان بزرگ ترین استان کشور است 
و از کمبود زیرســاخت ها در حوزه مختلف 
رنج می برد و با مشــکلات زیادی دســت و 

پنجه نرم می کند.
زاهدی با اشــاره به اینکه کرمــان در حال 
تبدیل شــدن به قطب فولادی کشــور است 
و حمــل بــار ایــن کارخانجات از مســیر 
جاده ای امکان پذیر نیســت و زیرســاخت 
ریلی اســتان هم ظرفیت حمــل این بار را 
ندارد،افزود:برای حل ایــن معضل تاکنون 

چه چاره ای اندیشیده شده است.

در غفلت جهاد کشاورزی بافت، بادام  های باغداران طعمه آفت شد
سرپرست مدیریت حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان گفت: دولت اعتباری صرفا برای از بین بردن این آفت به 

صورت اختصاصی ندارد؛ این آفت در استان کرمان وجود دارد و از بین بردن آن، عزم همگانی کشاورزان را می طلبد.

بی تفاوتی صنایع بزرگ استان نسبت به مسئولیت های اجتماعی خود

گزارش
ایرنا

55 درصد پرونده های دادسرا ها 
به سرقت ها اختصاص دارد

فرمانده انتظامی شهرستان کرمان گفت: وقوع سرقت ها باعث نگرانی مردم 
شده است و 55 درصد از پرونده های دادسراها را این امر به خود اختصاص 
داده است. سرهنگ پورامینایی افزود: همه نسبت به تولید امنیت نقش 
داریم و همه سازمان ها و نهاد ها باید در این زمینه نقش خود را ایفا کنند تا 

مردم احساس امنیت بیشتر و رضایتمندی بیشتری داشته باشند.
او می گوید:یکی از سازمان هایی که به خوبی نقش خود را در موضوع امنیت 
ایفا می کند رسانه اســت و موضوعات متفاوتی در امنیت نقش دارند و 

سازمان های زیادی باید نقش خود را در این زمینه ایفا کنند.
به گفته سرهنگ پورامینایی پدیده ای که در جامعه وجود دارد و مردم 
نگرانی دارند موضوع سرقت است و55 درصد از پرونده های دادسراها را به 
خود اختصاص داده است. او گفت: در اسفندماه پارسال دستورالعملی به 
همه سازمان ها در پیشگیری از وقوع سرقت به همه سازمان ها ابلاغ شد و 
مسائل مختلفی در سرقت دخیل هستند که عمده آن تورم، بیکاری و ... 
است و ۱۷۷ وظیفه برای ۲۷ سازمان برای پیشگیری از سرقت تعریف شده 
است. سرهنگ پورامینایی می گوید: درخواست ما از رسانه ها این است 
که به این حوزه ورود کنند، سرقت و معضلات اجتماعی سطح جامعه از 
دغدغه های مردم است. او گفت: درخواست ما از رسانه ها این است که به 
این حوزه ورود کنند، چونکه سرقت و معضلات اجتماعی سطح جامعه 
از دغدغه های مردم است. به گفته سرهنگ پور امینایی ۱۳ درصد وظایف 
پیشگیری از سرقت به عهده نیروی انتظامی است و بقیه سازمان ها نیز 
دخیل هستند چرا که هم اکنون سرقت به یک زنگ خطر تبدیل شده است 
و با همه اقداماتی که پلیس به منظور پیشگیری از سرقت انجام می دهد، از 
ابتدای امسال ۲۰ درصد افزایش سرقت در شهرستان کرمان داشته ایم. او 
گفت: سرقت در صدر جرائم قرار گرفته است که دو مورد سرقت های سیم 
برق و کابل مخابرات دیگری سرقت های مربوط به ادارات که هیچ اقدامی 

برای حفاظت نمی کنند در صدر سرقت ها هستند.
سرهنگ پورامینایی می گوید: ۱6 درصد سرقت ها از ساختمان های در حال 
احداث و نیمه کاره، اماکن خصوصی است و سالها است که اعلام کرده ایم 
در پروانه ساختمان تاییدیه امنیتی از پلیس بگیرید. او در خصوص معتادان 
متجاهر گفت: چندین هزار نفر در شهر رها هستند و ۱۱ سازمان در جمع 
آوری، درمان، نگهداری و مراقبت پس از درمان و اشــتغال و برگشتن به 
جامعه نقش دارند و پلیس و دستگاه قضایی در جمع آوری دخیل هستند. 
سرهنگ پور امینایی می گوید: ۹۲۰ کارگاه ضایعاتی در شهر کرمان وجود 
دارد و معتادان به راحتی سرقت کرده و اموال سرقتی را در این کارگاه ها به 

فروش می رسانند. او گفت: ساماندهی اتباع بیگانه خواسته پلیس است.
فرمانده انتظامی شهرستان کرمان گفت: جمع آوری متکدیان وظیفه 

شهرداری است و شهرداری باید مکانی برای این افراد در نظر بگیرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان در 
خصوص کشتار دام های مولد عنوان کرد: نمی توان 
این موضوع را کاملا رد کرد اما به حدی که عنوان 

شده شدید نیست.
محمد خیراندیش در نشست مجمع نمایندگان استان کرمان 
در پاسخ به مطالبه گری نمایندگان در خصوص مشکلات حوزه 
جهاد کشاورزی در استان با اشاره به بحث دام،امنیت غذایی و 
نهاده ها که در سطح کشوری مطرح است،گفت: در خردادماه 
بحث جوجه ریزی با چالش هایی مواجه بود که با تلاش بسیار تنها 
حدود ۱۰ درصد کاهش داشتیم. او افزود: قیمت نهاده ها بسیار 
افزایش داشته و قیمتی که برای مرغ در نظر گرفته شده مناسب 
نیست و ممکن است در آینده دچار مشکل شویم. خیراندیش با 
اشاره به استخدامی نیروها گفت: اگر قانون ۱۰ سال برداشته شود 
دست ما مقداری باز می شود،همچنین ما در مرکز استان با تراکم 

نیرو مواجه هستیم.
او تاکید کرد: در سطح استان ذیل شورای برنامه ریزی کمیته هایی 
تشکیل و چالش ها شناسایی شده و راهکارها به خصوص در زمینه 

کمبود آب احصاء می شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان با بیان اینکه یک سری 
قوانین سبب بهره وری پایین کشاورزی شده، در خصوص نقشه 
راه جهاد کشاورزی توضیح داد:در سال جاری ۱۹5۰هکتار کشت 

قراردادی انجام دادیم و در حال تدوین این نقشه هستیم.
او تصریح کرد: در سطح استان قطعی برق در مرغداری ها کم بود اما 
در بخش کشاورزی با مشکل مواجه هستیم که پیشنهاد می دهیم به 
جای قطع  برق صنایع و کشاورزی برق منازل در ساعات خاصی قطع 
شود. همچنین جاویدی،معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی سازمان 
جهاد کشاورزی استان کرمان در این نشست گفت:مصوبات سفر 
ریاست جمهوری در سه  حوزه پیگیری می شود که اولین آن اعتبارات 
تملک دارایی سرمایه ای است که ۳55۰ میلیارد تومان برای آن در 
نظر گرفته شده است. او ادامه داد: مورد دوم آن تسهیلات بانکی است 
که ۲۰۰۰ میلیارد تومان بانک کشاورزی متحمل  شده؛بخش سوم 
آن  دسته از مشکلات بخش کشاورزی است که بار مالی نداشته و نیاز 
به مصوباتی دارند که اگر تصویب شوند قسمت عمده ای از مشکلات 

بخش کشاورزی حل خواهد شد.
جاویدی در ارتباط با نهاده ها گفت:در راستای مردمی سازی نهاده ها 
و خرید نهاده های دام، طیور و شیلات،بانک عامل بانک کشاورزی 
است که تاکنون ۳۴۱5 نفر با اعتباری بالغ بر 55۷ میلیارد تومان به 
این بانک معرفی شده که ۱65 میلیارد تومان آن پرداخت شده است.

او اضافه کرد: در سفر ریاست جمهوری برای مسئله سیستم های 
آبیاری نوین استان ۳۰۰ میلیارد تومان مصوبه در نظر گرفته شده 

است.

محمد مهدی فداکار استاندار کرمان در نشست کمیسیون مدیریت 
اجرایی ایمنی حمل و نقل استان گفت: معادن و کارخانجات بزرگ 
و توانمند استان موظف به ایمن سازی محورهای محل تردد نیروها 
و پرسنل خود می شوند. چهل و هشتمین جلسه کمیسیون مدیریت 
اجرایی ایمنی حمل و نقل استان به ریاست محمد مهدی فداکار 
استاندار کرمان، سیدمصطفی آیت اللهی موسوی معاون هماهنگی 
امور عمرانی استانداری، دکتر احسان عراقی زاده مدیرکل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان و دبیر کمیسیون، مدیران کل دستگاه  ها

ی اجرایی،عضو کمیسیون و فرمانده قرارگاه پلیس راه استان برگزار و بر 
اتخاذ راهکارهای جدید و عملی برای اخذ صورت وضعیت مسافری 
و بارنامه توسط معادن و کارخانجات با فاصله کمتر از ۳۰ کیلومتری 
شهرها نیز تاکید شد. استاندار کرمان با اشاره به این مطلب که به زودی 
تمام معادن بزرگ و کارخانجات صنعتی توانمند موظف به نصب 
تابلوهای ایمنی،علائم رانندگی،خط کشی و.... در محورهای اصلی و 
فرعی منتهی به محل معدن یا کارخانه خودخواهند شد، افزود: اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان نیز بایستی در اجرایی 
نمودن این تصمیم از تمامی ظرفیت های قانونی خود استفاده نمایند.

او افزود: به منظور ارتقاء ایمنی حمل و نقل محورهای محل تردد 
ناوگان مراکز صنعتی بزرگ و معادن، ناوگان حمل و نقلی باری و 
ناوگان مسافری ویژه انتقال کارکنان که به سن فرسودگی رسیده و 
خطرآفرین هستند، بایستی هماهنگی لازم میان شرکت های خودرو 
دیزل و مراکز معدنی و صنعتی برای تبدیل به احسن ناوگان فرسوده 

انجام شود.

سرپرســت فرمانداری زرند گفت: ۱۰۴ میلیــارد تومان اعتبــار به ۱5۰ طرح 
مختلف آب  رسانی، راه و شهرســازی ،برق رسانی، بهداشتی و درمانی اختصاص 

یافته است.
سید رضا حسینی نژاد در کمیته برنامه ریزی این شهرستان که با حضور نماینده 
کمیته برنامه ریزی استان، برگزار شد گفت: این مبلغ اعتبار به ۱5۰ طرح مختلف 
آب رسانی، راه شهری و روستایی، ورزشی، فرهنگی، مذهبی، مسکن، کشاورزی، 

برق رسانی، بهداشتی و درمانی اختصاص یافته است.
سرپرست فرمانداری زرند گفت: اعتبارات تخصیص یافته نسبت به پارسال ۴5 

درصد افزایش یافته است.
او بیشــترین اعتبارات را مبلغ ۲۰ میلیارد تومان به آب شهری و روستایی اعلام 
کرد و گفت: 8۰ در صد اعتبارات به تکمیل پروژه های نیمه تمام اختصاص داده 

شده است.
حسینی نژاد گفت: ۳۰ درصد اعتبارات به بخش حمل و نقل شهری و روستایی 

اختصاص یافته است.
فرماندار زرند می گویــد: با توجه به رویه ای  که در این شهرســتان وجود دارد و 
همچنین حضور نماینده پرتلاش شهرســتان در نشســت ها امید است بتوانیم 
بیشتر از گذشته از این ظرفیت برای توسعه بیش از پیش شهرستان استفاده کرد.
حسینی نژاد همچنین خواستار پیگیری جدی مدیران شهرستان با هماهنگی 
ادارات کل در موضوع اقدام به موقع مبادله موافقت نامه ها شــد لذا مدیران در 
راستای اجرای پروژه ها جدیت را ســرلوحه کار خود قرار دهند و با برنامه ریزی 
دقیق ضمن جذب به موقع اعتبارات، نظارت و کنترل دقیقی بر اجرای پروژه ها 

مدنظر قرار دهند.

ســمیه خدیشــی-دو روز قبل بود کــه ورود توده 
متراکم گردوغبار در شــهر جیرفت بــا کاهش دید 
افقی، افت کیفیت هوا و افزایش غلظت آلاینده های 
گرد و خــاک، ادارات و مراکز دولتی را بــه تعطیلی 
کشــاند. تداوم این وضعیت منجر شد که سرپرست 
فرمانداری شهرســتان جیرفت، تعطیلــی مراکز و 
دستگاههای دولتی را ۲ ســاعت به ۲ ساعت تمدید 

کند و این تعطیلی تا پایان وقت اداری ادامه یافت.
پدیــده توفان هــای ریزگــرد و گرد و غبــار که در 
سال های اخیر به چالشــی مهم تبدیل شده و اغلب 
اســتان ها را درگیر کرده، دارای دو منشاء داخلی و 
خارجی دارد که شاید چند سال گذشته بیشتر منشا 
خارجی عامل ایــن پدیده بود و آنطــور که  رییس 
 ۲6 سازمان حفاظت محیط زیست کشور می گوید ،

استان کشور درگیر پدیده گرد و غبار است.
علی ســلاجقه تاکید دارد که »حتی اگــر بارش ها 
نرمال باشــد، مناطقــی از مرکز، جنوب شــرق، یا 
شــمال شــرق و جنوب غرب مســتعد پدیده گرد 

و غبار است.«.
ســلاجقه از شناســایی ۳5 کانون اصلی گرد و غبار 
در داخل کشور گفته اســت و اینکه  با تغییر اقلیم و 
کاهش بارش ها و از بین رفتــن حقابه تالاب ها، این 

کانون ها در حال افزایش هستند.
و همــه این مــوارد حکایــت از تهدید ســلامت و 
حیات در اســتان های مختلف می کنــد و ضرورت 
دستگاه سنجش آلایندگی هوا را در شهرهای هدف 

گردو غبار بیشتر نشان می دهد.
شهرســتان جیرفت به عنــوان یکی از شــهرهایی 
که تحت تاثیر این پدیده اســت از داشتن دستگاه 
ســنجش آلایندگی هوا محروم اســت و آن طور که 
رییــس اداره حفاظــت از محیط زیســت جیرفت 
می گویــد پیگیری برای درخواســت این دســتگاه 

انجام گرفته است 
رییــس اداره حفاظــت از محیط زیســت جیرفت 
بــه »کاغذ وطــن« می گویــد: نحوه درخواســت 
دســتگاه های ســنجش به این صورت است که به 
پیشنهاد دســتگاه های متولی به کمیته برنامه ریزی 
شهرستان مطرح می شود و فرماندار به عنوان رئیس 
کمیته برنامه ریزی شهرستان تامین اعتبار آن را در  
نظرمی گیرد و به ســازمان برنامه و بودجه در استان 

می فرستد.
به گفته او بعد از آن با تایید سازمان برنامه و بودجه 

که مصوب شد خرید و تجهیز انجام می گیرد.
محمد کمالی ادامه داد: این اداره به همراه ریاســت 

شــبکه بهداشــت نامــه ای در خصــوص تقاضای 
پنج دســتگاه به فرماندار به عنــوان رییس کمیته 
برنامه ریــزی ارســال کرده ایــم و طبــق پیگیری 
انجام گرفته این موضوع برای بررســی به اســتان 

فرستاده شده است.
او اظهار داشــت: کلیه داده ها و اطلاعات ارائه شده 
به ستاد بحران استان براساس مشاهدات میدانی و 

چشمی انجام گرفته است.
کمالی افزود: نمی توان به دســتگاه های شــهرهای 
اطــراف ماننــد کهنوج،ریــگان یا کرمان اســتناد 
کرد،زیرا دو روز قبل در حالی که جیرفت شــرایط 
گردوغبار را داشــت، رودبار در فاصله نزدیک تر این 

شرایط را نداشت.

1۰4 میلیارد تومان اعتبار 
به طرح های زرند اختصاص یافت

دستگاه سنجش آلایندگی،  ضرورت جیرفت

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان:
نمی توان بحث کشتار دام های 
مولد در استان کرمان را رد کرد

استاندار کرمان در نشست کمیسیون ایمنی راه های 
استان اعلام کرد؛

معادن و کارخانجات بزرگ 
استان موظف به ایمن سازی 

جاده ها می شوند

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

نرخ بیکاری در بهار امســال با افزایش ۰.۴ 
درصدی به ۹.۲ درصدی رسیده است.

به گزارش ایسنا، مرکز آمار ایران نتایج طرح 
آمارگیری نیروی  کار در بهار ۱۴۰۱ را منتشر 

کرده است.
بر اساس این گزارش،  در بهار امسال، ۴۰.۹ 
درصد جمعیت ۱5 ســاله و بیش تر از نظر 
اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان 
یا بیــکاران قرار گرفته اند. نرخ مشــارکت 
اقتصادی نیز نسبت به فصل مشابه در سال 
قبل )بهار ۱۴۰۰( ۰.5 درصد کاهش یافته 

است.
جمعیت شاغلان ۱5 ساله و بیشتر در این 
فصل ۲۳ میلیون و 5۷8 هزار نفر بوده که 
نسبت به فصل مشابه سال قبل ۹8 هزار نفر 

کاهش دارد.
نرخ بیکاری جوانان ۱5 تا ۲۴ ساله حاکی از 
آن است که ۲۴,۰ درصد از فعالان این گروه 
سنی در بهار ۱۴۰۱ بیکار بوده اند. بررسی 
تغییرات فصلی نرخ بیکاری این افراد نشان 
می دهد، این نرخ نسبت به فصل مشابه در 
سال قبل )بهار ۱۴۰۰( ۱.۹ درصد افزایش 

یافته است.
در گروه سنی ۱8 تا ۳5 ســاله نیز ، ۱6,6 
درصد از جمعیت فعال این گروه سنی بیکار 
بوده اند این نرخ نسبت به بهار ۱۴۰۰، یک 

افزایش دارد.
گزارشی از  ســهم جمعیت دارای اشتغال 
ناقص جمعیت ۱5 ساله و بیش تر نیز از این 
حکایت دارد که ۹.۷ درصد جمعیت شاغل،  
به دلایل اقتصادی )فصل غیرکاری، رکود 
کاری، پیدا نکردن کار با ساعت بیش تر و…( 
کم تر از ۴۴ ساعت در هفته کار کرده و آماده 
برای انجام کار اضافی بوده اند. این در حالی 
اســت که ۴۰.۳ درصد از شاغلان ۱5 ساله 
و بیش تر، بیش از ۴۹ ســاعت در هفته کار 

کرده اند.
بررســی اشــتغال در بخش هــای عمده 
اقتصادی نیز  نشــان می دهــد که بخش 
خدمات با 5۱,۲ درصد  بیشــترین سهم 
اشتغال را به خود اختصاص داده است. در 
مراتب بعدی بخش های صنعــت با ۳۲.۷ 

درصد و کشاورزی با ۱6.۰ درصد قرار دارند.

 رئیس کنفدراسیون 
صادرات ایران:

اداره وزارت صمت 
کار یک نفر نیست

رئیس کنفدراســیون صــادرات ایران 
می گوید که برنامه هایــی که در ادغام 
وزارت صمت وجود داشته، تقریبا هیچ 
یک عملیاتی نشده اند و از این رو باید به 
ســمت تفکیک این وزارتخانه حرکت 

کرد.
به گزارش ایســنا، محمــد لاهوتی در 
حاشیه جلسه اتاق بازرگانی ایران گفت: 
در سال ۱۳۹۰ و زمانی که طرح ادغام 
وزارتخانه ها مطرح شد، سه هدف عمده 
را برای اجرای این سیاست در نظر گرفته 
بودند. نخســت بنا بود با این تصمیم به 
سمت کوچک ســازی و چابک سازی 
دولت حرکت کنند، در کنار آن در اتخاذ 
تصمیمات، یک وحــدت رویه به وجود 
آید که تضاد با سایر بخش ها به حداقل 
برسد و سرانجام خدمت رسانی به مردم 
چه در حوزه حمایت از مصرف کننده و 

چه تولید ارتقاء پیدا کند.
وی با بیان اینکه باید پس از ۱۰ ســال 
میزان عملیاتی شــدن ایــن اهداف را 
بررســی کرد، توضیح داد: متاسفانه در 
عمل به جای آنکه ادغام صورت بگیرد با 
شاهد تجمیع وزارتخانه ها بودیم، یعنی 
هدف کوچک سازی عملیاتی نشد. در 
حوزه وحدت رویه نیز همچنان در طول 
تمام این سال ها، وزارت صمت با وزارت 
جهاد کشاورزی و سایر نهادها درگیر بود 
و اتخاذ تصمیمات دشواری های خاص 
خود را داشت و در نهایت ارتقای خدمت 
رسانی به مردم نیز با مشکل مواجه شد.

رییس کنفدراسیون صادرات ایران ادامه 
داد: به این ترتیب به نظر می رسد که این 
وزارتخانه در طول ســال های گذشته 
نتوانســته به اهداف خود دســت پیدا 
کند و همانطور که در سال های گذشته 
همواره بحث تفکیک مطرح بوده، امروز 
نیز امیدواریم که دولت سیزدهم بتواند 

این هدف را نهایی کند.
لاهوتی تاکید کــرد: در واقع با توجه به 
اینکه وزارتخانه کوچک نشــده و تمام 
مسئولیت های چهار وزارتخانه را در خود 
جمع کرده است، اداره آن نیز کار بسیار 
دشواری اســت و می توان اینطور گفت 
که یک فرد اساســا توان اداره تمام این 
مسئولیت ها را ندارد. در کنار آن می توان 
با نگاهی دقیق تر به دســتورات و ایجاد 
هماهنگــی میــان واردات و صادرات، 
شــرایط را برای تولیــد و بهبود اوضاع 

فعالان اقتصادی نیز فراهم کرد.

دیه  تحا ا مدیره  هیئت  عضو 
تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک 
ز کاهش ۴۰ تا 5۰ درصدی تقاضای  ا
به  تعدادی پوشاک نسبت به زمان مشا
سال قبل خبر داد و گفت: در این شرایط 
دولت  تولیدکندگان،  به  کمک  برای 
ز طریق  ید به دنبال تحریک تقاضا ا با
عتباری باشد و  یی مثل فروش ا ه ها ا ر
ا به صورت جدی  برخورد با قاچاق ر

دنبال کند.
 ، یسنا فتخاری در گفت وگو با ا مجید ا
افزایش قیمت جهانی مواد اولیه از جمله 
نخ و پنبه، افزایش دستمزد و تغییر نرخ 
ز جمله دلایل  ا ا یه حقوق گمرکی ر پا
فزایش قیمت تمام شده پوشاک اعلام  ا
کرد و گفت: از طرف دیگر تصمیم گیری 
های دولت در حوزه حقوق گمرکی و 
فزایش دستمزد دیر به تولیدکنندگان  ا
مشکلات  باعث  همین  و  شده  علام  ا
مضاعف برای تولیدکنندگان شده است.

پی  در  وی  گفته  به  یط  شرا ین  ا در 
ر  فتا تغییرات قیمت در سال جاری ر
آن  نتیجه  در  و  تغییر  کننده  مصرف 
فت کرده  ا به شدت  تقاضای پوشاک 
است؛ به طوری که برآورد شده تقاضای 
تعدادی پوشاک تابستانی امسال نسبت 
به سال گذشته ۴۰ تا 5۰  به مدت مشا
ر  درصد کاهش پیدا کرده است. در بازا
بتدای فصل گرما  ز ا شاهد هستیم که ا
لعاده  فروشندگان به فروش های فوق ا
روی آوردند، چرا که فروش خوبی در 
بهار نداشتند و نمی توانند همین شرایط 

تو در تابستان هم تکرار کنند.
خرید اعتباری پوشاک، راه 

تحریک تقاضا
دیه  تحا ا مدیره  هیئت  عضو 
تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک 
قلی  ر با تقاضای حدا ا ز ینکه با با بیان ا
بقه  سا بی  یط  ین شرا ا و  جه شده  موا
است، گفت: در این شرایط دولت باید به 
ههایی  ز طریق را دنبال تحریک تقاضا ا
همچنین  باشد.  عتباری  ا فروش  مثل 
ا به صورت جدی  برخورد با قاچاق ر

دنبال کند.
ینکه به دلیل کاهش  فتخاری با بیان ا ا
ند کالای  ، تولیدکنندگان مجبور تقاضا
خود را با حداقل سود بفروشند، تصریح 
کرد: بنابراین افزایش قیمت پوشاک در 
فزایش هزینه تولید  حال حاضر مطابق ا
در  موجود  کالاهای  همچنین  نیست. 
بازار سال گذشته تولید شده و اگر همین 
کالاها اکنون تولید شود قیمت بالاتری 
خواهند داشت؛ بنابراین قیمت پوشاک 
قعی نشده است. به طور کلی  ا هنوز و
تولیدکنندگان  برخی  گفت  ن  می توا
۱۰ تا ۲۰ درصد افزایش قیمت داشتند 
 ، یش هزینه ها فزا بق ا و برخی هم مطا
فت  دند که با ا یش دا فزا ا ا قیمت ها ر

شدید فروش مواجه شده اند.
لجام گسیختگی هزینه اجاره 

واحدهای صنفی
دیه  تحا ا مدیره  هیئت  عضو 
تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک 

ه  ر جا ا گسیختگی  م  لجا همچنین 
ا  ر دیگر  مشکل  ا  ر صنفی  واحدهای 
ن کرد و گفت: در  تولیدکنندگان عنوا
واحدهای  ره  جا ا مناطق،  ز  ا بسیاری 
تجاری بعضا تا ۱۰۰ درصد و حتی بیشتر 
افزایش یافته است. در همین شرایط و با 
ینکه سال گذشته فعالیت کسبه  وجود ا
دو ماه تعطیل بوده، مالیات هم افزایش 

پیدا کرده است.
ینکه فروش گسترده  فتخاری با بیان ا ا
ینترنتی و  ا پوشاک قاچاق به صورت 
حضوری باعث شده همین تقاضای اندک 
نه نشود،  پوشاک هم به سمت تولید روا
بله با  ی برای مقا مه ا نا ما بر : ا دعا کرد ا

قاچاق وجود ندارد.
حاضر  حال  در  کرد:  تصریح  وی 
های  تصمیم  با  دولت  هستیم  شاهد 
ا به  یش هزینه های تولید ر فزا خود ا
در  و  کرده  تحمیل  کنندگان  تولید 
در  ا  ر قیمت ها  کنترل  ر  نتظا ا بل  مقا
رد. در اصل دولت برای تعیین  ر دا زا با
ا  فع همه طرف ها ر ید منا سیاست ها با
ا به زمین  لان توپ ر ما ا لحاظ کند، ا
زد. حتی بانک ها  ندا تولیدکنندگان می ا
نقباضی در پیش گرفته و به  سیاست ا
نمی کنند.  پرداخت  تسهیلات  حتی  را
بتدا ذینفعان  ید ا به طور کلی دولت با
رد و بعد آن  را در جریان تغییرات بگذا
علام کند  م ا ینکه مدا ا کند، نه ا جر ا ا ر
ین مدل  . ا م شود نجا م ا قدا ید فلان ا با
ا در  مه ریزی ر تصمیم گیری ریشه برنا

کشور می خشکاند.

مهدی عسگری گفت: عزم دولت برای مبارزه با 
فساد و رانت خوب است اما باید این مبارزه با فساد در 
ابتدا در تمام لایه ها شکل گیرد و ثانیا باید از طریق 
سامانه های هوشمند و سامانه جامع تجارت قاچاق 
را در تمام لایه ها و حوزه ها دنبال کرده و جلوی آن 

را بگیرند.
به گزارش موج، عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی درباره میزان اثر گذار بودن 
وجود ارز ترجیحی بر بهبود معیشت مردم گفت: 
وقتی در سال ۹۷ ارز ترجیحی توسط دولت قبل 
برای سهولت واردات و کاهش فشار به مردم برای 
تامین معیشت تعریف شد، نه تنها نتوانست به هدف 
مورد نظر دولت اصابت کند، بلکه منشا بسیاری از 
فسادها  و رانت در کشور شد. این ارز در آن زمان به 
۱۲۰۰ قلم کالا پرداخت می شد که به تدریج کاهش 
یافته و به ۴ قلم رسید و در نهایت نیز در دولت قبل 
درحالی که مبلغ قابل توجهی از آن نابود شده بود، 

حذف شد.
مهدی عسگری ادامه داد: وقتی دولت سیزده در 
بودجه ۱۴۰۱ آن را حذف کرد به 5 قلم کالای 
اساسی، گندم، دارو اختصاص داشت. اکنون یارانه 
گندم مستقیم به نانوایی ها پرداخت و ارز دارو 
نیز حذف نشده است.در شرایط فعلی حذف ارز 
ترجیحی برای کالاهای غیر ضروری لازم بود اما اگر 
بازار و قیمت سایر کالاها کنترل نشود، حذف این ارز 
مانند تخصیص آن اثری بر بهبود شرایط معیشتی 

مردم نداشته است.
 این نماینده مجلس یازدهم معتقد است، در زمان 
پرداخت ارز ترجیحی هدر رفت و رانت بود که با 

این حذف جلوی آن گرفته شد اما حذف ارز برای 
کالاهای اساسی وقتی با این میزان تورم مواجه می 

شویم، به نظر می رسد نادرست بوده است.
وی با بیان اینکه یکی از علت هایی که برای حذف 
ارز ترجیحی گفته می شود، بحث مبارزه با قاچاق 
است، افزود: در زمان تخصیص ارز ترجیحی مقدار 
زیادی از کالاهای وارد شده با این ارز به کشورهای 
همسایه قاچاق می شد و آنها از این ارز بیشتر از مردم 

خودمان استفاده می کردند. 
نماینده مردم کرج، اشتهارد و فردیس در مجلس با 
تاکید بر اینکه ارز۴۲۰۰  تومانی منشأ برخی رانت ها 
بوده که باید جلوی آن گرفته می شد، افزود: متوسط 
قیمت اقلامی که در یک دوره چهار ساله )۱۳۹6-
۱۴۰۰( ارز ۴۲۰۰ تومانی را دریافت کرده اند 

افزایشی تقریبا ۲۰۰ درصدی داشته است. 
البته عسگری متذکر هم شد که حذف ارز 
ترجیحی اگر در شرایط ثبات اقتصادی و همراه با 
سازوکارهای جبرانی و حمایتی مناسب انجام شود 

تصمیم درستی است. تصمیم دولت درباره حذف 
ارز ترجیحی، ظاهر اقتصادی اما تبعات گسترده 
اجتماعی دارد که باید به صورت جدی به آن توجه 
شود به طوری که خط قرمز تصمیمات، تاب آوری 

معیشت مردمی باشد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن با تأکید بر اینکه 
دولت باید محاسبه دقیقی نسبت به آزادسازی 
قیمت ها داشته باشد، گفت: دولت باید پاسخ دهد که 
آزادسازی قیمت ها و حذف ارز ترجیحی چه تأثیری 
بر خط فقر، تورم انتظاری و قیمت سایر کالاهای 
اساسی دارد. آیا اینها به دقت محاسبه شده و راه های 
جایگزین برای تنظیم بازار پیش بینی شده است؟ آیا 
قیمت های کالاهای اساسی که قرار است افزایش 
داشته باشد، روی سایر مایحتاج مردم تأثیری ندارد؟ 
آیا می خواهیم آنها را با دستور و دستورالعمل کنترل 

کنیم یا نیاز به سازوکار و تدبیر دارد؟
عسگری  تاکید کرد که هیچ تصمیمی نباید منجر به 

کوچک شدن سفره مردم شود.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

 تقاضای پوشاک تابستانی نصف شدافزایش 200 درصدی قیمت کالاهای اساسی

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از ارائه بسته اینترنتی رایگان برای سه 
دهک درآمدی پایین جامعه خبر داد و گفت: این بسته برای کسانی است 

که یارانه ۴۰۰ هزار تومانی را دریافت می کنند.
به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور در حاشیه جلسه روز گذشته )چهارشنبه( 
دولت گفت: برای سه دهک درآمدی پایین جامعه بسته اینترنتی رایگانی 
را فراهم کردیم که هموطنانی که مشمول هستند می توانند به درگاه ملی 
خدمات هوشمند به آدرس my.gov.ir مراجعه کنند که آنجا شماره 
تلفنی را ثبت می کنند و بر روی همان شماره تلفن، حال از هر اپراتوری 

باشد، یک بسته اینترنت رایگان را برایشان فعال می کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که مدت استفاده از این بسته چقدر است، تصریح 
کرد: دائمی است، البته بسته ها چهار ماهه بوده، اما به صورت دائمی هر 

چهار ماه یکبار برقرار می شود و می توانند از آن استفاده کنند.
وزیر ارتباطات در پایان گفت: این بسته برای سه دهک درآمدی پایین که 
معمولا کسانی هستند که یارانه ۴۰۰ هزار تومانی دریافت می کنند می 
باشد و با مراجعه به این سامانه می توانند چک کرده و این بسته را برای 

خود فعال کنند.
زارعی پور در ادامه در پاسخ به سوالی در خصوص دلیل کندی سرعت 
اینترنت با توجه به اینکه شبکه هایی مانند فیلیمو و تلوبیون نیز تحت تاثیر 
آن کند شده اند، گفت: اگر مردم کندی در هر جا مشاهده کردند با سامانه 
۱۹5 وزارت ارتباطات که به صورت شبانه روزی پاسخگو هستند تماس 

بگیرند و همچنین سایت وزارتخانه، موضوع را بررسی می کنیم.
وی افزود: اما کندی کلی اینترنت طی دو سه روز گذشته به دلیل قطعی 
های گسترده ای که طی دو، سه شب داشتیم اتفاق افتاد که برطرف شده 
است، اما اگر موردی در جایی مشکلی داشت سامانه ۱۹5 وزارتخانه 
به صورت شبانه روزی آماده است تا گزارشات مربوطه را دریافت کنند 
و دوستان به سرعت موضوع را پیگیری و بررسی کرده و به متقاضیان 

پاسخ می دهند.

گزارش
موج

وزیر ارتباطات در حاشیه جلسه دولت خبر داد
اینترنت رایگان برای سه دهک 

پایین جامعه

نرخ بیکاری به عدد 9.2درصد رسید
افزایش ۰.4درصدی 

جامعه بیکاران

وج
: م

س
عک

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: مالیات علی الحساب بر واردات 
مواد اولیه و واسطه ای تولید، نصف شد

به گزارش فارس،  سید احسان خاندوزی،  وزیر امور اقتصادی و 
دارایی به مناسبت روز مالیات در مطلبی در فضای مجازی نوشت: 
» در جهت کم شدن نیاز به سرمایه در گردش تولیدکنندگان، از 
فردا )روز مالیات( تا پایان سال ۱۴۰۱ مالیات علی الحساب واردات 
مواد اولیه و واسطه ای برای تولید، به نصف کاهش می یابد )از ۴ به 

۲ درصد(.«
به گزارش خبرگزاری فارس یکی از حمایت های موثر دولت از تولید،  
کاهش مالیات برای مواد مورد استفاده در خطوط تولید موسوم به 

کالای واسطه ای تولید یا مواد اولیه تولید است.

مالیات علی الحساب واردات مواد 
واسطه ای نصف شد

اولین گـزارش تفریـغ دوماهه دیوان محاسـبات از 
بودجـه ۱۴۰۱ منتشـر گردید که در ایـن گزارش، 
تحقق بیـش از ۷۹ درصـدی درآمدهـای مالیاتی، 
اجـرای کامـل ۱۰ درصـد از بندهـای منتخـب 
قانـون بودجـه و عملکـرد ضعیـف بانک هـا در 
اعطـای تسـهیلات قـرض الحسـنه ودیعه مسـکن 

تصریـح شـد.
بـه گـزارش تسـنیم، بـه نقـل از اداره کل روابـط 
عمومـی و امـور بیـن الملـل دیـوان محاسـبات 
کشـور، در راسـتای اقدامات تحولی در حسابرسی 
برخط از اجـرای بودجه کشـور که از سـال ۱۴۰۰ 
آغـاز شـده اسـت، اولیـن گـزارش تفریـغ دوماهه 
بودجه سـال ۱۴۰۱ کل کشور در راسـتای اجرای 
مفـاد بنـد »ط« از تبصـره ۱۹ مـاده واحـده قانون 

بودجـه سـال جاری، منتشـر شـد.
براسـاس بررسـی های بـه عمـل آمـده از ابتـدای 
سـال جاری تـا تاریخ ۳۱ اردیبهشـت مـاه ۱۴۰۱، 
در مجمـوع بیـش از 88 هـزار میلیـارد تومـان از 
منابـع عمومـی بودجـه )معـادل 6,۳۲ درصد کل 
منابـع بودجـه( وصـول شـده کـه ایـن رقـم برابر 
۳۷ درصـد مبلـغ مصـوب کل منابـع بـوده اسـت. 
همچنیـن، بیـش از ۱۲۳ هـزار میلیـارد تومـان 
در قالـب مصـارف عمومی بودجـه )معـادل 8,8۴ 
درصد کل مصارف( توسـط خزانـه داری در اختیار 
دسـتگاه های اجرایـی قـرار گرفتـه کـه ایـن مبلغ 
برابـر 5۲ درصد مبلـغ مصوب کل مصـارف بودجه 
بـرای بازه زمانـی موضوع ایـن گزارش بوده اسـت.

در عیـن حـال، بررسـی عملکـرد اجـزاء، بندهـا و 
تبصره هـای منتخـب قانـون بودجه سـال ۱۴۰۱ 
کل کشـور در بـازه زمانـی دوماهـه نخسـت موید 
آن اسـت کـه از مجمـوع ۱۱۰ مـورد، ۱۰ درصـد 
)۱۱ عـدد( با اجـرای کامل، ۴۰ درصـد )۴۴ عدد( 
بـا اجـرای ناقـص و 5۰ درصـد )55 عدد( بـا عدم 
اجـرا همـراه بـوده اسـت. شـایان ذکـر اسـت در 
میـان این احـکام، تعـداد ۱۷ حکـم می بایسـت تا 
پایان اردیبهشـت ماه سـال جـاری تدویـن، تهیه، 
تصویـب و ابـلاغ دسـتورالعمل می شـد کـه صرفـاً 
درخصـوص ۱8 درصد آنهـا )تعداد ۳ حکـم( اقدام 

لازم صـورت پذیرفتـه اسـت.
واکاوی های دیوان محاسـبات از عملکـرد دوماهه 
اجـرای قانون بودجه سـال جـاری نشـان می دهد 
کـه اقدامات دولـت درخصـوص وصـول درآمدها، 

واگـذاری دارایی هـای سـرمایه ای، واگـذاری 
دارایی هـای مالی و مجمـوع منابـع عمومی دولت 
نسـبت به مبالغ مصـوب، بـه ترتیـب 6۴، ۱۳، ۳ و 
۳۷ درصـد بـوده اسـت. کل مبلـغ وصولـی بابـت 
منابـع عمومـی در دوماهـه نخسـت سـال جـاری 
کمـی بیـش از 6 درصـد مبلـغ مصـوب کل منابع 

عمومـی دولـت بـرای سـال ۱۴۰۱ بوده اسـت.
اسـت  حاکـی  محاسـبات  دیـوان  یافته هـای 
بـه اسـتثنای »درآمدهـای مالیاتـی« بـا ۷۹,5 
درصـد وصولـی و سـایر درآمدهـا بـا 5۱,5 درصد 
وصولی، در سـایر بخـش هـا همچـون درآمدهای 
گمـرک، فـروش نفـت، واگـذاری امـوال منقـول 
و غیرمنقـول و منابـع حاصـل از واگـذاری طـرح 
تملـک دارایی هـای سـرمایه ای، عملکـرد وصـول 
منابـع کمتـر از میـزان قابـل انتظـار بـوده، بـه 
گونـه ای کـه درصـد وصولـی آنهـا بیـن ۰,۰۴ تـا 
۱5,۳ درصـد مبالغ مصـوب دوماهه ارزیابی شـده 
اسـت. لازم بـه ذکـر اسـت درخصـوص »فـروش 
و واگـذاری انـواع اوراق مالـی و اسـلامی« مبلـغ 

وصولـی صفـر بـوده اسـت.
براسـاس گـزارش دیـوان محاسـبات کشـور، در 
مجمـوع بیـش از ۱۲۳ هـزار میلیـارد تومـان از 
اعتبـارات هزینـه ای و بیـش از ۱۴6۰ میلیـارد 
تومـان از اعتبارات تملـک دارایی های سـرمایه ای 
و بیـش از ۲۷ هـزار میلیـارد تومـان از اعتبـارات 
دسـتگاه های  بـه  مالـی  رایی هـای  دا تملـک 
اجرایـی ملـی و اسـتانی تخصیـص یافتـه اسـت. 
مبالـغ تخصیصـی اعـلام شـده بـه ترتیـب معادل 
۷۲,۹ درصـد، ۳,۳ درصـد و ۱۱۷,۹ درصـد از 
عتبـارات  مبلـغ مصـوب دوماهـه بـه تفکیـک ا
هزینـه ای، تملـک دارایی های سـرمایه ای و تملک 

دارایی هـای مالـی بـوده اسـت.
عملکرد ضعیف بانک ها
 در پرداخت تسهیلات

همچنیـن در بحـث تسـهیلات تکلیفـی بانک هـا، 
یافته ها حکایـت از آن دارد که پیرامـون وام قرض 
الحسـنه ازدواج، بانک سـپه بـا ۳۱۷6 فقـره، بانک 
ملی بـا 5۹۰۹ فقـره، بانک توسـعه تعـاون با 58۳ 
فقـره و بانک کشـاورزی بـا ۴۲۷۷ فقـره تخصیص 
وام ازدواج بـه متقاضیـان تـا پایـان اردیبهشـت 
مـاه ۱۴۰۱ موافقت نمـوده انـد. از سـوی دیگر اما 

آمارهـای دوماهه نخسـت سـال ۱۴۰۱ نشـان می 
دهـد کـه در موضـوع  تسـهیلات قرض الحسـنه 
ودیعـه یـا خرید یـا سـاخت مسـکن، به جـز بانک 
مسـکن بـا تخصیـص مبلـغ دو میلیـارد و ۲۰۰ 
میلیـون تومـان بـه داوطلبـان، سـایر بانک هـای 
دولتـی در ایـن زمینـه فاقـد هرگونـه عملکـردی 
بوده انـد. از دیگـر یافته های دیوان محاسـبات می 
تـوان بـه بیشـترین و کمتریـن تحقـق درآمدهای 
لیاتـی در دوماهـه منتهـی بـه اردیبهشـت  ما
۱۴۰۱ اشـاره نمـود که بـر این اسـاس، بیشـترین 
تحقـق ردیف های درآمـدی بـه ترتیب مربـوط به 
درآمـد حاصـل از اخـذ عـوارض از واردات میـوه، 
سـبزیجات و سـموم کشـاورزی، درآمـد حاصـل 
از اخـذ عـوارض از تولیـد و واردات وسـیله نقلیه و 
درآمد حاصـل از افزایش ۴ درصد عـوارض واردات 
کالاهـا و محصـولات فرهنگـی بـه ترتیب بـا ۱۷۲ 
درصـد، ۱6۹ درصـد، ۱۴8 درصـد بـوده اسـت و 
کمتریـن تحقـق بـه ردیف هـای درآمـدی مالیات 
بر واحدهای مسـکونی لوکـس، خودروهای لوکس 
و خانه هـای خالـی بـا صفـر درصـد اختصـاص 
یافتـه اسـت. در ایـن میـان، بیشـترین تحقـق 

ردیف هـای درآمدهـای گمرکی به ترتیـب مربوط 
بـه درآمدهـای حاصـل از اجـاره سـاختمان هـا و 
اراضی، درآمـد حاصـل از عـوارض از واردات میوه 
و سـبزیجات و سـموم کشـاورزی و درآمـد حاصل 
از اخـذ عـوارض از تولیـد و واردات وسـایل نقلیـه 
عمومـی بـه ترتیـب بـا ۲۱5 درصـد، ۱۷۲ درصد 
و ۱6۹ درصـد بـوده و کمتریـن تحقـق ردیف های 
درآمدهـای گمرکـی مربـوط بـه درآمـد حاصل از 
افزایـش ۱5 درصـد بـه عـوارض گمرکـی، حقوق 
ورودی واردات گوشـی های موبایل سـاخته شـده 
خارجی با قیمـت بیـش از 6۰۰ دلار، بـه ترتیب با 

یـک و سـه درصـد تحقق اسـت.
شـایان ذکر اسـت، بررسـی های دیوان محاسـبات 
از پایـگاه ثبـت اطلاعـات کارکنـان نظـام اداری 
)پاکنـا( حاکـی از آن اسـت کـه در دو ماهـه اول 
سـال ۱۴۰۱ از مجمـوع ۲۲۷6 دسـتگاه اجرایـی 
قـدام  )سـتادی( صرفـاً تعـداد 6۹۳ دسـتگاه ا
بـه ثبـت حداقـل یـک لیسـت حقـوق و مزایـا بـا 
وضعیـت تایید نهایـی در سـامانه مذکـور نموده و 
تعـداد ۱5۷۳ دسـتگاه اجرایـی هیچگونه لیسـتی 

بارگـذاری ننموده انـد.

تنها ۶درصد از منابع عمومی بودجه محقق شد
انتشار اولین گزارش تفریغ 2ماهه بودجه 14۰1

م 
سنی

س: ت
عک

شاخص کل بورس تهران )چهارشنبه، ۱5 تیرماه( به روند نزولی بازگشت 
و با هشــت هزار و ۴۷۷  واحد کاهش در ارتفاع یک  میلیون و 5۰۲  هزار 

واحدی قرار گرفت.
به گزارش ایرنا، معامله گران روز گذشته در دو بازار بورس و فرابورس بیش 

از ۹ میلیارد و ۲۳۹ میلیون سهم، حق تقدم و اوراق بهادار را به ارزش 86 هزار و ۷6۲ میلیارد ریال 
معامله کردند.

شاخص کل بورس تهران در پایان معاملات  روزگذشته با بیش از هشت هزار و ۴۷۷ واحد کاهش، در 
ارتفاع یک میلیون و 5۰۲ هزار واحد ایستاد.

شاخص هم وزن با ۲ هزار و ۴56 واحد کاهش به ۴۱8 هزار و 5۱۹ واحد و شاخص قیمت با یک هزار 
و ۴۹5 واحد افت به ۲5۴ هزار و 85۲ واحد رسید.

شاخص بازار اول، هفت هزار و ۲۲۴ واحد و شاخص بازار دوم، ۱۳ هزار و ۹۱۴ واحد کاهش را ثبت 
کردند. روزگذشته در معاملات بورس تهران، بیش از پنج میلیارد و ۱۹۲ میلیون سهم، حق تقدم و 

اوراق بهادار به ارزش ۳۱ هزار و ۷۴8 میلیارد ریال معامله شد

افت شاخص بورس 
در آخرین روز معاملاتی هفته

تفاهم نامه همکاری های تجاری در زمینه محصولات کشاورزی و مواد غذایی 
میان ایران و سازمان امنیت اسلامی غذایی به امضای معاون وزیر صمت و رئیس 
سازمان توسعه تجارت و مدیر سازمان امنیت اسلامی غذایی رسید.  به گزارش 
ایرنا،  از سازمان توسعه تجارت، در جریان سفر »علیرضا پیمان پاک«  به ازبکستان، 

تفاهم نامه همکاری های تجاری در زمینه محصولات کشاورزی و مواد غذایی میان ایران و سازمان اسلامی 
امنیت غذایی به امضا رسید. طبق این تفاهم نامه، اطلاعات در زمینه دالان های )کریدورهای( تجاری درون 
سازمان همکاری اسلامی و طرح های مرتبط تجاری بین جمهوری اسلامی ایران و سایر کشورهای عضو 
سازمان همکاری اسلامی در منطقه، در حوزه های کشاورزی و صنایع غذایی مورد تبادل قرار می گیرد. 
همچنین  سایر حمایت ها جهت تسهیل تجارت متقابل بین جمهوری اسلامی ایران و کشورهای عضو 
سازمان همکاری های اسلامی برای محصولات کشاورزی و غذایی و کالاهای مرتبط، ترویج و توسعه تجارت 
متقابل محصولات کشاورزی و غذایی بین ج.ا.ایران و کشورهای عضو سازمان همکاری های اسلامی جهت 
تضمین امنیت غذایی پایدار و اجرای طرح های کسب وکار کشاورزی، سرمایه گذاری تجاری و همکاری 

چندجانبه از دیگر مواردی است که در تفاهم نامه دو طرف متعهد به انجام آن شده اند.

تفاهم نامه همکاری تجاری ایران و سازمان 
اسلامی امنیت غذایی امضا شد

غذابورس

کاغذ اقتصادی

آگهی فراخوان دعوت 
به مجمع عمومی عادی

عمومی  مجمع  به  دعوت  فراخوان  آگهی 
گلخانه  انجمن  العاده  فوق  طور  به  عادی 

داران جنوب استان کرمان 
محترم  اعضای  تمامی  از  بدینوسیله 
استان کرمان  جنوب  داران  انجمن گلخانه 
جلسه  در  تا  آید  می  عمل  به  دعوت 
العاده  فوق  طور  به  عادی   عمومی  مجمع 
مورخ  دوشنبه   روز  در  که  انجمن  این 
1401/05/03 ساعت 5 بعد از ظهر در محل  
کرمان  جنوب  کشاورزی  جهاد  سازمان 

برگزار می گرددحضور بهم رسانید .

: دستور جلسه 
1-ارائه گزارش عملکرد هیات مدیره ،مالی 

انجمن  وبازرس 
مالی  های  صورت  تصویب   -2
و   1398/12/29 به  منتهی  وترازنامه های 

1399/12/29و 1400.12.29
البدل  وعلی  اصلی  اعضای  3-انتخاب 

مدیره هیات 
البدل  4- انتخاب بازرس اصلی وعلی 

عضویت  حق  و  ورودی  مبلغ  5-تعیین 
اعضا  سالیانه 

انتشار  روزنامه کثیر  انتخاب   -6
انجمن مدیره  هیات 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

حدود 8۰ هزار پرونده در محاکم عمومی و 
انقلاب کرمان رسیدگی شد

رییس کل محاکم عمومی و انقلاب کرمان گفت: ۷۹ هزار و ۹8۱ پرونده طی سال اخیر در 
محاکم عمومی و انقلاب این شهرستان مورد رسیدگی قرار گرفته و مختومه شده است. 
حجت الاسلام محمد امیرابراهیمی در این باره افزود: از این تعداد پرونده رسیدگی شده در 
محاکم عمومی و انقلاب ۲۹ هزار و ۹۹۴ پرونده مربوط به مجتمع قضایی حقوقی، ۱۲ هزار 
و 8۳۰ پرونده مربوط به مجتمع قضایی خانواده، ۲۱ هزار و ۴۱۰ پرونده مربوط به مجتمع 
قضایی محاکم کیفری و جرائم اقتصادی، 6 هزار و 8۹۴ پرونده مربوط به مجتمع قضایی 
انقلاب، هفت هزار و ۲۱5 پرونده مربوط به واحد اجرای احکام حقوقی و یک هزار و 6۳8 پرونده 

مربوط به واحد اجرای احکام کیفری بوده است.
او خاطرنشان کرد: راه اندازی مرکز مشاوره در دادگستری با همکاری کانون وکلا و مرکز وکلای 
قوه قضاییه، تشکیل کمیته صلح سازش توسط بسیج حقوقدانان، تلاش در راستای افزایش 
اطلاعات عموم مردم از طریق پاسخ دهی سئوالات حقوقی در برنامه های صداوسیمای کرمان 
و راه اندازی مجتمع جرائم اقتصادی از دیگر اقدامات انجام شده از سوی محاکم عمومی و 

انقلاب کرمان در یک سال اخیر بوده است.
رییس کل محاکم عمومی و انقلاب کرمان تصریح کرد: تلاش در راستای کاهش جمعیت 
کیفری زندان با استفاده از مجازات های جایگزین حبس، بازدید مستمر از زندان و راهنمایی 
زندانیان مهریه جهت تقدیم دادخواست اعسار و تعدیل اقساط به انگیزه کاهش جمعیت 
زندانیان، ساماندهی حقوقی بعضی مشکلات مسکن مهر و جلوگیری از ورود پرونده های 
آن ها به دادگستری و ارسال ماهانه حدود چندین فقره پرونده جهت سازش به شوراهای حل 

اختلاف از دیگر اقدامات محاکم عمومی و انقلاب شهرستان کرمان بوده است.
او به جلوگیری از ورود نزدیک یک هزار پرونده به دادگستری از طریق تشکیل جلسات اداری 
با مجموعه کثیرا لشاکی نیز اشاره و افزود: جلوگیری از وردی ماهانه نزدیک 8۰۰ پرونده به 
دادگستری عنوان فک پلاک از طریق ارسال دستورالعمل اداری به پلیس راهنمایی و رانندگی 
و فرستادن نماینده انتقال پلاک ها به آن پلیس نیز از اقدامات این مرجع به منظور کاهش 

ورودی پرونده ها به دستگاه قضایی بوده است.

خبر

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

فرمانده انتظامی رفسنجان از کشف ۱5 دستگاه استخراج ارز دیجیتال به 
ارزش ۴ میلیارد و پانصد میلیون ریال در این شهرستان خبر داد.

سرهنگ اکبر نجفی گفت: ماموران پلیس آگاهی با انجام کار اطلاعاتی 
از نگهداری دستگاه های استخراج ارز دیجیتال غیرقانونی در ۳ منزل 

مطلع شدند.
این مقام نظامی افزود: ماموران پس از هماهنگی قضایی در بازرسی از این 
۳ منزل در مجموع ۱5 دستگاه استخراج ارز دیجیتال غیر مجاز را کشف 
کردند که ارزش این دستگاه ها از سوی کارشناسان بالغ بر ۴ میلیارد و 

5۰۰ میلیون ریال برآورد شده است.
به گفته سرهنگ نجفی در ارتباط با این ۱5 دستگاه استخراج ارز 
دیجیتال سه متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده تحویل مراجع 

قضایی شدند.

کشف ماینر های قاچاق در رفسنجان

عکس نوشت

طبق اعلام مدیرکل دفتر امور شهری 
استانداری کرمان بودجه شهرداری های 
گذشته  سال  به  نسبت  کرمان  استان 
تقریبا دو برابر شده است. علی شهسواری 
در همایش شهرداران و روسای شوراهای 
اسلامی شهرهای استان کرمان گفت: در 
سال ۱۴۰۰ مجموع اعتبارات و بودجه 
شهرداری های استان ۳ هزار و 8۰۰ میلیارد 
تومان بوده که ۱۴۰۰ میلیارد تومان آن 
بودجه عملیات عمرانی است. به گفته او، 
بودجه شهرداری های استان کرمان در 
سال جاری حدود 6 هزار و 5۰۰ میلیارد تومان 
می.باشد که حدود ۳ هزار میلیارد تومان 
آن اعتبارات عمرانی است. مدیرکل دفتر 
امور شهری استانداری کرمان، بیان کرد: 
مجموع شهرداری ها بیش از ۹۹ درصد به 
موقع کارهای بودجه ای خود را انجام دادند اما 
متاسفانه برخی از شهرداری ها در زمان مقرر 
بودجه انجام ندادند. او با بیان این مطلب که 
رئیس شورای اسلامی شهر ملزم است مصوبه 
شورا را ظرف یک هفته به کمیته انطباق ارسال 
کند، تصریح کرد: اگر فرمانداری مصوبه ای را 
بازگشت داد، مطمئنا آن مصوبه مغایر قانون 

است.

 با حضور دکتر فاطمی امین وزیر صنعت معدن و 
تجارت در محل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر از 
تراک 6۰ تنُی بومی سازی شده این شرکت رونمایی 

شد.
در این مراسم که دکتر دشتی و دکتر دهنوی  از 
مجلس  هیت رئیسه  اعضا  و  نمایندگان 
شورای اسلامی،استاندار کرمان و جمعی از مسئولین 
محلی سیرجان حضور داشتند از این تراک 6۰ تنُی 

که صد در صد توسط متخصصان داخلی و با حمایت 
شرکت صنعتی و معدنی گل گهر ساخته شده است، 

رونمایی شد 
گفتنی است این تراک در بازارهای بین المللی6۰۰ 
هزار یورو است که با توجه به هزینه ساخت ۲۰۰ 
هزار یورویی آن، کاهش ارزبری قابل توجهی داشته 
و از سویی قابلیت رقابت با محصول مشابه خارجی و 

صادرات آن نیز وجود خواهد داشت.

معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری رفسنجان از آغاز 
فعالیت پایگاه های تابستانی در ۲۰ محله شهر رفسنجان 
توسط شهرداری رفسنجان از اواخر تیرماه خبر داد.  
حسین رمضانی با بیان این خبر گفت: با توجه به آغاز 
فصل تابستان و تعطیلی مدارس، طرح پایگاه های 
تابستانه در ۲۰ محله شهر رفسنجان از اواخر تیرماه 
آغاز شده و پیش بینی می شود دانش آموزان زیادی 
از خدمات آموزشی، فرهنگی، تربیتی و تفریحی این 

پایگاه ها بهره مند شوند.
او بیان کرد: این پایگاه های تابستانی در مدارس و 
مساجد در ۲۰ محله شهری برگزار و ویژه دانش آموزان 

مقاطع ابتدایی و متوسطه اول است.
رمضانی با اشاره به اینکه این پایگاه ها از اواخر تیر ماه 

فعال می شوند و تا پایان شهریور ماه ادامه دارند، افزود: 
برپایی اردوهای تفریحی و تربیتی، کلاس آموزشی با 
هدف تجربه اندوزی دانش آموزان از دیگر برنامه های 

پیش بینی شده است.
به گفته او، طرح پایگاه های تابستانی با همکاری اداره 

آموزش و پرورش و شورای محلات به اجرا در می آید.
رمضانی هدف از اجرای این برنامه ها را غنی سازی 
اوقات فراغت با رویکرد جلب مشارکت دانش آموزان 
و آموزش شهروندی، تقویت مسئولیت پذیری و 
روحیه مشارکت جویی دانش آموزان و ارتقاء آگاهی 
دانش آموزان در مسائل آسیب های اجتماعی، 
مهارت های زندگی و حقوق و تکالیف شهروندی 

برشمرد.

مدیر توزیع برق شهرستان کرمان گفت:با تغییر ساعات کار دستگاه های اداری 
کرمان از قطعی برق مشترکان خانگی جلوگیری کرد.

محمدرضا عرب زاده گفت: در صورت رعایت صرفه جویی ادارات، نهاد ها و 
دستگاه های اجرای در مصرف برق، مردم نیز به تبع آن در مصرف بهینه برق گام 

برمی دارند.
به گفته مدیر توزیع برق شهرستان کرمان، براساس مصوبه هیات وزیران، کل 
دستگاه های اجرایی، بانک ها، نیرو های مسلح ونهاد های عمومی غیردولتی 
موظفند نسبت به کاهش مصرف برق در ساعات اداری به میزان حداقل ۳۰ درصد 
نسبت به مصرف دوره مشابه سال گذشته و در ساعات غیراداری به میزان 6۰ 
درصد مصرف جاری با اولویت خاموش نمودن روشنایی غیر ضروری وسامانه های 

سرمایشی اقدام کنند.
او افزود:شرکت های توزیع برق موظف شده اند که بر اجرای دقیق این مصوبه 
نظارت کنند و تاکنون برق 5۰ اداره به علت عدم رعایت الگوی مصرف قطع و بیش 

از ۲۰5 اخطار قطع نیز داده شده است.
به گفته مدیر توزیع برق شهرستان کرمان، در شهرستان کرمان ۲5۲کنتور 
هوشمند و دیماندی نصب شده است که از این تعداد ۳۰مورد کنترل پذیر و قابل 

فرمان از راه دور هستند.
او می گوید: دستگاه های اداری زیرمجموعه وزارت نیرو باید در ساعات اداری ۴۰ 
درصد مصرف دوره مشابه سال گذشته و در ساعات غیراداری ۷۰درصد میزان 

مصرف جاری کاهش مصرف داشته باشند.
عرب زاده گفت: میزان مصارف عمومی و اداری در سطح شرکت ازقبیل مساجد، 

بیمارستان ها، ادارات، بانک ها و ایستگاه های CNG تا ۱۹ مگاوات است.
به گفته او، روشنایی تزئینی ساختمان های ادار ی و فروشگاه های بزرگ نیز یکی از 
عوامل افزایش مصرف برق هستند که توصیه های لازم به مشترکین جهت کاهش 

مصرف و مدیریت بار در مدت پیک بار است.
او توضیح داد: خاموش کردن وسایل برقی اداری و لامپ ها پس از اتمام کار، 
استفاده از سنسور های روشنایی هوشمند، استفاده از نور طبیعی در طول روز، 
بستن درب و پنجره ها هنگام استفاده از وسایل سرمایشی، رنگ آمیزی فضا با 
رنگ های روشن، استفاده از لامپ های led و smd از جمله راهکار های کاهش 

مصرف برق در ادارات است.
به گفته او، در شهرستان کرمان ۴۰۲هزار 8۳۲فقره انشعاب برق میباشد که 
بیش از 8۱درصد در بخش خانگی، ۳/6 درصد بخش عمومی و مابقی در بخش 

کشاورزی، صنعتی و سایر مصارف است

 سیاهی زغال بر سبزی
سوادکوه - مازندران

در  حالـی میـزان حجـم انباشـته های معدنـی 
زغال سـنگ البـرز مرکـزی در منطقه سـوادکوه 
به چنـد میلیـون تـن می رسـد کـه در شـرایط 
فعلی به صـورت رشـته کوهـی گاهـا بـه ارتفاع 
بیـش از5۰متر تجـاوز نمـوده و اثـرات نامطلوبی 
بر محیط زیسـت منطقه برجـای گذاشـته و ادامه 
این وضعیـت و نبـود مدیریـت مناسـب باطله ها 
و قرار گرفتـن در معـرض مسـتقیم رطوبـت و هوا 
و تولیـد روان آب ناشـی از آن به ویـژه در زمـان 
بارندگـی وتولیـد زهاب هـای اسـیدی وآلودگی 
فیزیک و شـیمیایی از جمله رنگ،کدورت،هدایت 
الکتریکی،مـواد معلـق و... را در کنـار سـایر 
آلایندگی هایـی که در فرآیند خـط تولید کارخانه 

حاصـل می شـود.

مدیرکل دفتر امور شهری استانداری 
کرمان خبر داد

افزایش 2 برابری بودجه 
شهرداری های استان کرمان

با حضور وزیر صمت؛
گل گهر از تراک بومی سازی شده  خود رونمایی کرد

فعالیت پایگاه های تابستانی در محلات 
به همت شهرداری رفسنجان

تاثیر تغییر ساعات کار اداری در کاهش مصرف برق

خبر

سرپرست شهرداری شهداد گفت: شهرداری شهداد 
نت های  ا وری و رد و جمع آ ئیات ندا ا جر حد ا وا
ید با همکاری نیروی  میوه فروش در سطح شهر با

انتظامی انجام شود.
ه است که در  ر های میوه فروش چندین ما نت با  وا
یجاد  سطح شهر مشغول فعالیت هستند که باعث ا

ترافیک و نارضایتی میوه فروشان و مردم شده اند.
این موضوع را اول فروردین ماه امسال  از سرپرست 
د  ر شهدا ری پیگیر شدیم که رجبی شهردا شهردا
گفت: یک مکان )بلوار شورا( برای فروش این افراد 
درنظرگرفته شده و به زودی با دستور قضایی آن ها 

به این محل مشخص شده هدایت می شوند.
اما حالا از زمان وعده ای که داده شده تاکنون ۴ ماه 
نت بار های میوه فروش  می گذرد، ولی هم چنان وا
لیت هستند و به مکان  در سطح شهر در حال فعا

مشخص شده ای نیز ارجاع داده نشده اند.
ز  ا یتی  رضا نا ز  ا بر ا ضمن  میوه فروشان  ز  ا یکی 
لیات  ما ید  با ن  ا ر ا زه د ین موضوع می گوید: مغا ا
پرداخت کنند، اما این وانت بار ها هیچ گونه مالیاتی 
ندارند و در فاصله نزدیک مغازه داران اسکان پیدا 

می کنند که حق ما مغازه داران را پایمال می کنند.
می گوید:  د  شهدا میوه فروشان  ز  ا یکی  علیپور 
ری و شورای شهر  تاکنون چندین مرتبه با شهردا
شهداد تماس گرفته ایم و آن ها در پاسخ می گویند 
هر زمان که وانت بار ها در سطح شهر مستقر شدند 
سریعا به ما اطلاع دهید تا نیرو های ما بلافاصله در 
ا به مکان مشخص  محل حضور پیدا کنند وآن ها ر

شده هدایت کنند.
نه هرگز چنین کاری  ما متاسفا مه گفت: ا دا و در ا ا
انجام نشده و با وجود پیگیری های فراوان هم چنان 

وانت بار ها در سطح شهر هستند.
د  شهدا میوه فروشان  ز  ا دیگر  یکی  پورحسینی 
می گوید: وظیفه سامان دادن به وانت بار ها بر عهده 
نیم چرا شهرداری با ما  شهرداری است، اما نمی دا
ا در  د ر فرا ین ا همکاری نمی کند وجلوی فروش ا

سطح شهر نمی گیرد.
او می گوید: اگر این قانونی است که شهرداری باید 
ین موضوع رسیدگی کند چرا هر زمان  نسبت به ا
که مغازه داران تماس می گیرند آن ها با بی اعتنایی 

رفتار می کنند.

ری  ر دیگر رجبی سرپرست شهردا ه با ر ین با در ا
برای  مناسبی  محل  ینکه  ا به  ه  ر شا ا با   ، د شهدا
اسکان وانت بار ها مشخص کردیم و تابلو نیز در آن 
مکان نصب شده است عنوان کرد: یک توافق نیز با 
نتظامی صورت گرفته تا در صورت اسکان  نیروی ا
به محل  نتظامی  ا نیروی  با همکاری  ر ها  نت با ا و

مشخص شده هدایت شوند.
به گفته سرپرست شهرداری شهداد این نهاد واحد 
نتظامی  رد و باید با همکاری نیروی ا ئیات ندا اجرا
ری  نه با شهردا ما متاسفا ، ا ر صورت گیرد ین کا ا

همکاری نمی شود.
د: تاکنون چندین مرتبه نیرو های  رجبی توضیح  دا
ما به افراد تذکر داده اند و آن ها نیز متواری شده اند، 
پیدا  حضور  مکان  آن  در  ره  با دو نه  متاسفا ما  ا

کرده اند.
او تصریح کرد: مردم، میوه فروشان و مسئولان نسبت 
ین موضوع ناراضی هستند و برای رسیدگی و  به ا
پیگیری این مسئله نیاز به یک اتحاد جمعی دارند 
که به زودی در شورای شهر یک جلسه با مسئولان 

مربوطه برگزار خواهد شد تابه نتیجه کلی برسیم

وانت بار ها بازار میوه فروشان را کساد کرده اند

بازرس کل استان کرمان:

 شیوع اخذ رشوه در رده های میانی 
شهرداری یک هشدار است

در  رشوه  اخذ  شیوع  گفت:  کرمان  استان  کل  بازرس 
شاهد  و  است  هشدار  یک  شهرداری  میانی  رده های 
در  مختلف  سطح های  در  اختلاس  پرونده  چندین 

هستیم. شهرداری ها 
شوراهای  روسای  و  شهرداران  همایش  در  آبیار  احمد   
کار  بیان اینکه  با  استان کرمان  شهرهای  اسلامی 
است،اظهار داشت:یکی  کار سخت و پر مشغله ای  شهرداران، 
از آسیب های جدی که ظهور و بروز آن در شهرداری ها 

بیشتر مشاهده می شود، ضعف مدیریت است.
باید  شهری  مدیریت  ضعف  عوارض  اینکه  به  اشاره  با  او 
از  بالایی  بسیار  گفت:ظرفیت  شوند،  برطرف  و  شناسایی 
به کار  مشغول  شهرداری ها  در  نیروی انسانی  مجموعه 
وجود  حوزه  این  در  مدیریتی  اقتدار  اگر  که  هستند 

نداشته باشد، کار شهرداری با مشکل مواجه می شود.
و  ضوابط  رعایت  پاکدستی،  کرمان  استان  کل  بازرس 
مقررات، نظارت و کنترل زیر مجموعه، حفاظت از نیروی 
مبارزه  و  مدیریتی  ابزارهای  از  موقع  به  استفاده  انسانی، 
و  عنوان کرد  مدیریتی  اقتدار  ارکان  جمله  از  را  فساد  با 
از شهرداری ها  افزود:متاسفانه شیوع فساد مالی در برخی 

رو به افزایش است.
این  با  مبارزه  اصلی  وظیفه  شهرداران  بیان اینکه  با  او 
رشوه  اخذ  تصریح کرد:شیوع  دارند،  عهده  به  را  فساد 
شاهد  و  است  هشدار  یک  شهرداری  رده های میانی  در 
در  مختلف  سطح های  در  پرونده اختلاس  چندین 
نیز  را  پایین  رده های  با  تبانی  که  هستیم  شهرداری ها 

دارند که کار بسیار ناپسندی است.
آبیار با اشاره به اینکه برخی از پیمانکاران با ما همکاری 
دارند و همزمانی که رشوه می دهند مدارک و مستندات 
فسادهایی  می دهند،گفت:  قرار  نیز  ما  اختیار  در  را  آن 
اگر  که  می دهد  رخ  مجموعه های شهرداری  از  برخی  در 
آتش  به  را  شهرداری  است  ممکن  متوجه شوند  مردم 

بکشند.
فساد،  گلوگاه های  شناسایی  اهمیت  به  با اشاره  او 
تعیین  کارشناسان،در خصوص  نظر  بر  بیان کرد:نظارت 
انجام  باید  توسط شهردار  تایید صحت آن  و  قیمت زمین 
توسط  مقوله  این  بر  آگاهی  و  نظارت نداشتن  و  شود 

شهردار، جرم است.
مدیرکل بازرس استان کرمان افزود:بحث تفکیک اراضی، 
می تواند  شهرداری ها  در  مناقصه ها  و  معاملات،مزایده 
کنترل  و  زیر نظر  باید  که  باشد  فساد  گلوگاه   دیگر  از 
شهرداری باشند تا از هرگونه فساد جلوگیری شود و قطعاً 

باید پاسخگو باشد. مدیر در این زمینه ها 
او با بیان اینکه در قانون تشدید مجازات کلاهبرداری هر 
حبس  شود،  دریافت  مردم  از  قانون  برخلاف  که  وجهی 
قانونی  آن  منشا  که  وجهی  هر  دریافت  و  دارد  به دنبال 
نامشروع محسوب می شود، گفت: وجه  تاثیر مال  نباشد، 

دریافتی از مردم باید مطابق با قانون باشد

مناقصه عمومی یک مر حله ای ت دوم
شماره 98/الف/04-1401 منوب

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه شماره: 98/الف/04-1401 م. موضوع: ساخت مخزن 500 مترمکعب روستای او درج 
شهرستان رفسنجان را با برآورد 13.663.394.263 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار: 683.169.۷20 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با 

حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر و به شماره 2001005963000146 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته آب و همچنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود جهت 
دریافت اسنادمناقصه تا ساعت 19 چهارشنبه مورخ 1401/04/20 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

 کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
WWW.Setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir  موجود میباشد.

 تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ: 1401/04/14 می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهادات در سامانه ساعت 19 روز شنبه مورخ: 1401/05/01

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 13:30 روز شنبه مورخ: 1401/05/01
زمان بازگشایی پاکت ها ساعت 11:00 صبح روز یکشنبه مورخ: 1401/05/02

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف:
آدرس : کرمان- بلوار 22 بهمن- نبش بلوار ساوه- شرکت مهندسی آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها- تلفن : 332222982 – 034 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 1456-021
دفتر ثبت نام : 88969۷38 و 85193۷68

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

قطرات آب را چون لحظات زندگی ارج نهیم


